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НЕЛЕГАЛНО ОРУЖЈЕ 
ПРЕДАТИ, А ЛЕГАЛНО 

ДРЖАТИ У СЕФУ
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ОСНИВАЊЕ 

ГРАДСКОГ 
ОДБОРА У 

ПРИЈЕДОРУ 

Приједорчанка Милица 
Стијепић Ивић помјера 
границе у „Звездама 
Гранда“  

Славенко Ристић, 
предсједник Републичке 

странке Српске

„ТЕК МИ ЈЕ 
ТРИДЕСЕТ, НИКАД 
МЛАЂА И НИКАД 
ЗРЕЛИЈА ЗА 
ИЗАЗОВЕ“

ПЕКУ ЗАНАТ У ШКОЛСКОМ ПЕКУ ЗАНАТ У ШКОЛСКОМ 
РЕСТОРАНУ РЕСТОРАНУ 

Практична Практична 
настава за настава за 

куваре и куваре и 
конобаре у конобаре у 

Угоститељско-Угоститељско-
економској економској 

школишколи

ОБИЉЕЖЕН СВЈЕТСКИ ОБИЉЕЖЕН СВЈЕТСКИ 
ДАН ВОДАДАН ВОДА

ПOTПИСAНИ УГOВOРИ O ПOTПИСAНИ УГOВOРИ O 
СTИПEНДИРAЊУ УЧEНИКA И СTИПEНДИРAЊУ УЧEНИКA И 

СTУДEНATAСTУДEНATA

Кампања Кампања 
"Поштуј живот, не оружје""Поштуј живот, не оружје"



Текст:  prijedorgrad.org

Град Приједор објавио је два 
јавна позива за субвенцију 
трошкова ђачког превоза 
за ученике средњих школа 
са подручја града Приједо-
ра. Начелница Одјељења за 
образовање, здравство, со-
цијалну заштиту и пронатали-
тетну и демографску полити-
ку Оливера Брдар Мирковић 
изјавила је на конференцији 
за медије да право на субвен-
цију имају ученици који имају 
пријављено пребивалиште 
на територији града Приједо-
ра, чија је адреса становања 
удаљена од средње школе че-
тири километра и више.
"У оквиру Јавног позива за 
субвенцију ђачког превоза 
за ученике средњих школа, у 
оквиру посебних категорија, 

за друго полугодиште школ-
ске 2023/24. године, право 
на субвенцију (у процентуал-
ном износу) могу остварити 
ученици који испуњавају је-

дан од сљедећих услова: да 
је ученик дијете без једног 
родитеља - 50%, да је ученик 
дијете чији родитељ има ста-
тус ратног војног инвалида 

од прве до десете категорије 
или статус цивилне жртве 
рата или ратне тортуре - 50%, 
да у вишечланој породици са 
троје и више дјеце средњу 
школу похађа најмање једно 
дијете и то: ако је један роди-
тељ незапослен - 50%, а ако 
су оба родитеља незапосле-
на - 100%, да један родитељ 
самостално издржава дијете 
- 50%, да је ученик дијете без 
родитељског старања - 100%, 
да је ученик особа са инва-
лидитетом и/или корисник 
права на додатак за помоћ 
и његу другог лица - 100% и 
да је ученик дијете из поро-
дице чији је члан породице 
корисник сталне новчане по-
моћи или права на додатак 
за помоћ и његу другог лица 
- 100%", појаснила је Брдар 
Мирковић.

Она је додала да је у оквиру 
Јавног позива за субвенцију 
ђачког превоза за ученике 
средњих школа у износу од 
20 % од износа мјесечне кар-
те , остварују сви ученици 
средњих школа (који не ис-
пуњавају услове Правилни-
ка), који похађају средњу шко-
лу која се налази на подручју 
града Приједора, а чије је 
мјесто пребивалишта у При-
једору и удаљено је најмање 
четири километра од школе. 
За ове намјене у буџету Града 
Приједора, за 2024. годину, 
планирано је издвајање сред-
става у износу од 110.000 КМ.
Оба јавна позива објавље-
на су на званичној интернет 
страници Града Приједорa и 
у недељном листу "Козарски 
вјесник" и трају до 1. априла.

ЗА СУБВЕНЦИЈУ ЂАЧКОГ ПРЕВОЗА 110.000 КМ
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Текст:  Зоран Совиљ

Учeници и студeнти кojи су 
испунили нeoпхoднe услoвe, 
сa прeдстaвницимa лoкaл-
нe зajeдницe пoтписaли су 
угoвoр o стипeндирaњу зa 
шкoлску 2023/2024. гoдину. 
Учeничкa стипeндиja изнoси 
100, студeнтскa 150 мaрaкa 
мјесечно, a срeдствa ћe бити 
исплaћивaнa дeсeт мjeсe-
ци. Дoбитници стипeндиje 
зaхвaлни су нa пружeнoj 
пoмoћи, нaглaшaвajући дa je 
тo зa њих дoдaтни мoтив дa 
сe joш вишe пoсвeтe учeњу и 
нaпрeдoвaњу. 
“Сa вeликим зaдoвoљствoм 
жeлим дa сe зaхвaлим кaкo 
грaдoнaчeлнику, тaкo и Грa-
ду Приjeдoру с oбзирoм дa 
дуги низ гoдинa oмoгућaвajу 
oву стипeндиjу кoja je пoтвр-
дa прeдaнoг трудa и рaдa и 
свaкaкo дa ћe ми знaчити 
у будућнoсти кao пoдстрeк 
зa дaљи труд и рaд и усaвр-
шaвaњe, кaкo нa прoфe-
сиoнaлнoм тaкo и нa сту-
дeнтскoм плaну”, рeкao je 
Maркo Пилипoвић, учeник 

4. рaзрeдa Гимнaзиje “Свeти 
Сaвa”.
Maринa Срeдић je зaпoслeнa 
у приjeдoрскoj бoлници, aли 
сa жeљoм дa нaпрeдуje у 
пoслу и живoту, уписaлa je 
Висoку мeдицинску шкoлу. 

Студирaњe привoди крajу, 
нaглaшaвajући дa ћe joj сти-
пeндиja мнoгo знaчити и дa  
прeдстaвљa дoдaтну мoтивa-
циjу зa учeњe и пoстизaњe 
штo бoљих рeзултaтa. Кao 
и дo сaдa, стипeндиje сe 

дoдjeљуjу пo oснoву успjeхa, 
дeфицитaрних зaнимaњa и 
сoциjaлнoг стaтусa. Нoвинa 
je дa су зa дeфицитaрнa зa-
нимaњa мoгли кoнкурисaти 
и учeници првих рaзрeдa 
срeдњих шкoлa. Нoвинa je и 
тo дa учeници кojи кoнкури-
шу из кaтeгoриje сoциjaлнoг 
стaтусa, мoрajу имaти прoсjeк 
нajмaњe 3,5 a студeнти 7,5. 
Грaдoнaчeлник Приjeдoрa 
Слoбoдaн Jaвoр истичe дa 
су стипeндиje jeднa у низу 
мjeрa кoje лoкaлнa зajeдни-
цa прeдузимa зa пoбoљшaњe 
oбрaзoвaњa. 
“Кaдa гoвoримo o укупнoм 
изнoсу кojи je oбeзбиjeђeн 
у буџeту грaдa, тo je 550.000 
мaрaкa, штo je 50.000 мaрaкa 
вишe нeгo прeтхoднe гoдинe. 
Нa jaвни кoнкурс приjaвиo 
сe укупнo 221 студeнт, a oдo-
брeнe су 93 стипeндиje. Уку-
пaн брoj учeникa кojи je кoн-
курисao je 385, a oдoбрeнo 
je 166 стипeндиja. To je укуп-

нo 259 стипeндиja”, рeкao je 
Jaвoр.
Дoдaje дa ћe Грaдскa упрaвa 
нaстojaти дa oбeзбиjeди сти-
пeндиje зa joш jeдaн брoj учe-
никa и студeнaтa из сoциjaл-
них кaтeгoриja. 
“Циљ нaм je дa стaвимo aк-
цeнт нa oбрaзoвaњe у нaшeм 
грaду. Пoрeд стипeндиja, нo-
винa je дa смo увeли бeсплaт-
нe уџбeникe зa учeникe oд 5. 
дo 9. рaзрeдa, зa штa je Грaд 
издвojиo 610.000 мaрaкa. Tу 
je и грaнт зa млaдe тaлeн-
тe, Грaд снoси свe трoшкoвe 
oдлaскa нa тaкмичeњa. Су-
финaнсирaмo и ђaчки прeвoз 
oд 20, 50 и 100 прoцeнaтa, 
у зaвиснoсти oд усвojeних 
критeриjумa. Вaжнo нaм je дa 
учeници и студeнти видe дa 
циjeнимo њихoв труд и рeзул-
тaтe и дa им дajeмo пoдршку. 
Oбрaзoвaњe je кључ успjeхa и 
oпстaнкa нaрoдa и oмлaдинe 
у нaшeм грaду”, истaкao je 
Jaвoр. 

ПOTПИСAНИ УГOВOРИ O СTИПEНДИРAЊУ УЧEНИКA И 
СTУДEНATA

22. март 2024.

Оливера Брдар Мирковић
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Текст:  Бојана Мајсторовић

У наставку кампање „Поштуј живот, не 
оружје“, припадници Пoлицијске управе 
Приједор дијелили су на градском тргу 
летке са подацима о нелегалном оружју 
и начину његове предаје. Тим поводом, у 
Приједору је боравио и министар унутра-
шњих послова Републике Српске Синиша 
Каран. Он је навео да је највећи број кри-
вичних дјела извршен у вези са оружјем 
или минско-експлозивним средствима.
„Највећи број кривичних дејла, а у вези 

са оружјем, дешава се у нашим близи-
нама, у нашим кућама, породицама, 
становима и нажалост са нашом дјецом 
и омладином за коју је оружје играчка 
и имамо трагичне посљедице“, навео је 
Каран.
Он је подсјетио да је МУП РС прошле 
године имао акцију „Оружје не штити, 
оружје убија“, током које су упозоравали 
школску дјецу како да поступају уколико 
нађу оружје.
„Сви грађани који посједују оружје које 
не могу имати по закону и свако онај ко 

мисли да се ријешио једне бомбе тако 
што је бацио у неко друго двориште, у 
неку ријеку, шуму, можда је директно 
угрозио опет некога из своје породице, а 
сигурно случајног шетача, излетника. Ово 
је јако важна и битна ствар. Молимо све 
грађане који имају нелегално оружје, а то 
је оно оружје које се не може набавити 
по закону, да га предају без икакве одго-
ворности и без бојазни да ће одговара-
ти“, поручио је Каран.
Додао је да грађани могу нелегално ору-
жје предати у полицијској станици, а до-
вољно је само да позову телефоном и об-
авијесте да имају нелегално оружје или 
да су га пронашли.
„Од септембра прошле године, кроз ову 
акцију грађани су предали готово 800 ко-
мада нелегалног оружја и готово 3.000 
комада муниције. Ми смо одузели преко 
1.000 комада оружја, од чега 300 неле-
галног и 700 легалног и пронашли 102 та-
ква оружја бачена негдје. Свако то оружје 
је барем дјелимично елиминисало мо-
гућу опасност по нашу дјечицу, комшије 
и  грађане“, рекао је Каран.
Он је навео да је ова кампања дио међу-
народне кампање УНДП-а која се односи 
на смањење нелегалног оружја. 
Начелник Полицијске управе Приједор 
Драган Милојица каже да је циљ ове ак-
ције смањити број инцидената који су 
повезани са ватреним оружјем.
„Велики број људи не зна да може преда-
ти оружје без кривичне одговорности, јер 
закон предвиђа амнестију, ослобађање 

од одговорности за такву добровољну 
предају. ПУ Приједор ради и репресивно. 
Кроз акцију 'Калибар' коју смо спроводи-
ли претходне године, а и у овој години, 
имали смо 38 евидентираних кривичних 
дјела недозвољене производње, про-
мета оружја или минско-експлозивних 
средстава. Цивилна заштита је увијек ту 
за нас када се преузимају та опасна сред-
ства, јер они у Цивилној заштити имају 
стручна лица која минско-експлозивна 
средства на безбједан начин уклоне“, ре-
као је Милојица.
Он истиче да сви који у складу са законом 
посједују лично или ловачко наоружање, 
морају га држати закључано у сефу. 
Градоначелник Приједора Слободан Ја-
вор мишљења је да о теми нелегалног 
оружја треба причати и да је ова кам-
пања значајна, јер подиже свијест о про-
блему посједовања оружја.
„Драго ми је што имамо прилику да уго-
стимо министра унутрашњих послова 
који често посјети нашу локалну зајед-
ницу и то нам много значи. Искористићу 
прилику да похвалим Полицијску управу 
Приједор и начелника Милојицу с којим 
одлично сарађујемо, до сада смо имали 
доста заједничких догађаја, али и зна-
чајних пројеката. Један од значајнијих и 
важнијих пројеката ће ускоро заживјети, 
о чему ћемо благовремено обавијестити 
јавност, а тиче се постављања камера на 
ширем подручју нашег града“, изјавио је 
Јавор. 

Текст:  Бојана Мајсторовић

Са доласком прољећа и 
топлијег времена, већи 
је број бициклиста на 
улицама града. Из Поли-
цијске управе Приједор 
апелују на возаче мо-
торних возила да због 
двоточкаша у саобраћају 
буду пажљивији. Начел-
ник Сектора полиције 
Зоран Јеж подсјетио је 
да и бициклисти морају 
поштовати законске про-
писе, те најавио појачане 
контроле.
„Како се ради о вео-
ма рањивој категорији 
учесника, апелујем на 
возаче путничких и те-
ретних возила да обрате 
пажњу на присуство ових 
возила у саобраћају, 

посебно у ноћним и ра-
ним јутарњим сатима. 
Истовремено, захтије-
вамо од возача бици-
кала да се обиљеже на 
прописан начин како 
би били видљиви у са-
обраћају. Обавеза свих 
возача бицикала је да 
од првог сумрака до ра-
ног сванућа, односно 
у условима смањене 
видљивости, посебно 
када је магла, обавезно 
буду обиљежени свјет-
лоодбојним прслуком. 
У наредном периоду, 
све полицијске станице 
са подручја Полицијске 
управе Приједор интен-
зивираће активности на 
праћењу поштивања ове 
законске обавезе“, рекао 
је Јеж.

НЕЛЕГАЛНО ОРУЖЈЕ ПРЕДАТИ, А ЛЕГАЛНО ДРЖАТИ У СЕФУ

У току кампања "Поштуј живот, не оружје“

Текст:  Бојана Мајсторовић

У некадашњем усташком 
логору Циглана срушено је 
спомен-обиљежје подигну-
то жртвама које су убијене 
на овом мјесту. Из Градс-
ке организације СУБНОР-а 
Приједор истичу да су огор-
чени поступцима поједина-
ца. Предсједник Вељко Ро-
дић наводи да је ово други 
пут да је споменик на мети 
вандала, јер је претходно 
неко са његовог врха укло-
нио петокраку. Родић каже 
да су све пријавили поли-
цијским службеницима и 
подсјећа да скрнављење 
споменика повлачи кривич-
ну одговорност.
“Кад МУП пронађе тога ко је 
то урадио, ићи ће на суд, па 
нека га суд казни онолико 
колико буде крив. Је ли он 

био пијан, је ли био дроги-
ран, ја у то не улазим, а не 
могу рећи да је био при свој 
свијести. Он је овдје дирнуо 
у кости многих логораша. 
Кроз овај логор прошло је 
14.500 људи. Мушкарце су 
одмах одводили у Јасено-
вац и у друге логоре одакле 
није било повратка. Погину-
ли су. Овдје су дјеца и мајке 
остајали и умирали  од гла-
ди и заразних болести, јер 
није било воде нити хране 
и требало је преживјети 
ту голготу. И сада неко из 
обијесних или не знам ка-
квих разлога, идеолошких, 
њему познатих, треба све 
да сруши што је створио 
НОБ и људи који су градили 
у прошлом систему и поди-
гли споменике жртвама“, 
изјавио је Родић. 

СРУШЕН СПОМЕНИК У НЕКАДАШЊЕМ 
ЛОГОРУ ЦИГЛАНА

ЈАВОР ОСУДИО ВАНДАЛСКО 
РУШЕЊЕ СПОМЕНИКА
Градоначелник Приједора Слободан 
Јавор је у саопштењу за јавност на-
вео да најоштрије осуђује починио-
ца или више њих који су порушили 
спомен-плочу на мјесту некадашњег 
усташког логора Циглана.
"Поражавајуће је да некоме смета 
или да неко из чисте обијести руши 
споменике који треба да нас под-
сјећају на страдање невиних жртава, 
у овом случају ријеч је о логору који 
је формиран након непријатељске 
офанзиве на Козари у љето 1942. 
године. Наиме, кроз некадашњи 
усташки логор Циглана прошло је 
око 14.500 људи, углавном су то 
били старци, жене и дјеца, док су 
мушкарци одмах са капије одвајани 
и одвођени пут Јасеновца и других 
стратишта одакле се никада нису 
вратили. Сама помисао да је неко 
оскрнавио мјесто гдје су невиним 
људима свакодневица били глад, 
неимаштина и смрт, гдје се увијек 
чуо дјечији плач, доводи до тога да 
човјека обузме велика туга која са 
собом носи питање, шта је био мо-
тив овог вандалског чина", навео је 
Јавор. 
Он је овом приликом позвао при-
паднике Полицијске управе Прије-
дор да починиоце овог недјела што 
прије приведу пред лице правде. 
"Нама остаје да сви заједно вјерује-
мо да су ово само појединачни слу-
чајеви и да ће у нама увијек бити по-
штовања и вјечног сјећања на наше 
претке и славну историју легендарне 
Козаре", саопштио је Јавор.

У логору Циглана било 14.500 људи

СЛИЈЕДЕ ПОЈАЧАНЕ 
КОНТРОЛЕ ВОЗАЧА 

ДВОТОЧКАША

Због лијепог времена већи број бициклиста
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Текст:  Тања Мандић    

Како коментаришете актуелна поли-
тичка дешавања у Српској?
- Нећу рећи сигурно ништа ново ако ка-
жем да је политичка ситуација и сложена 
и озбиљна, како код нас, тако и у ције-
лом региону. Неке процесе тешко је и 
пратити, јер се дешавају истовремено и 
свакако утичу на политичка и привред-
на дешавања у Српској, али и на обичан 
живот грађана, кроз поскупљења цијена 
енергената и хране. Видљиве су озбиљне 
геополитичке промјене, али и све снаж-
нији притисци на Српску и Србију, да 
напустимо неутралну позицију у односу 
на рат у Украјини и приклонимо се за-
падном политичком наративу. Истовре-
мено, ту су наши традиционални односи 
са Русијом, ту су и наша историјска огра-
ничења и наше одбијање да се крећемо 
према чланству у НАТО-у, а ту је и наша 
потреба да кроз процес европских ин-
теграција, останемо видљиви и задржи-
мо слободе, права и уставна овлаштења 
која Српска има у Дејтонском мировном 
споразуму. Све то тешко је помирити са 
интересима великих сила, а кроз искуст-
ва која сам стекао у различитим миров-
ним мисијама широм свијета, знам да су 
велики често немилосрдни према нама 

малима и да, углавном, гледају своја, а 
не наша посла. Та „њихова“ посла су и 
предстојећи европски и амерички избо-
ри, а из овог региона нема баш превише 
добрих вијести и то их фрустрира. Зато 
је овдје у току једна велика политичка 
трка с временом, у којој треба да буде-
мо и мудри, и јединствени, и одлучни да 
сачувамо наш народ, наша права, нашу 
слободу и демократију. Да престанемо 
да се свађамо, вријеђамо, медијски пре-
пуцавамо, да више радимо, да паметно 
користимо наше огромне ресурсе, да се 
отворимо према нашим пријатељима 
широм свијета, поготово онима који нам 
умјесто санкција нуде инвестиције, и на-
равно, да увијек гледамо према нашој 
матици Србији, од које већег пријатеља 
немамо, нити ћемо икада имати. 

Стуб сваке државе треба да буде еко-
номија и привреда. Као угледни при-
вредник, како оцјењујете стање у Ср-
пској када су ове области у питању? 
- Као неко ко је у политику ушао из при-
вреде, свакако бих се сложио са вашом 
тврдњом да економија и привреда тре-
ба да буду стубови наше државе. Увјерен 
сам да ће будућност Српске и српског 
народа на овим просторима, баш као и 
очување мира и стабилности зависити, 
прије свега, од тога хоћемо ли бити у 
стању да нашем народу обезбиједимо 
довољно хране, енергије, сигурног и до-
бро плаћеног посла, инвестиција и нових 
радних мјеста. Моја политичка мисија и 
моја визија везана је, у највећој могућој 
мјери, за та питања, посебно у тренутку 
када се борим за развој предузећа која 
водим, док радим на јачању намјенс-
ке индустрије у Српској, тражећи нова 
тржишта и купце кроз контакте с мојим 
пријатељима широм свијета.  Захвалан 
сам на подршци коју сам имао од ре-
публичких институција, али, генерално, 
ми привредници с правом очекујемо 
од политике да створи бољи амбијент 
за пословање и развој привреде. Ово се 

посебно односи на деструктивну поли-
тику Сарајева према Републици Српској, 
којој свакодневно свједочимо. Сад им је 
засметала и наша намјенска индустрија 
па покушавају да пред крњим Уставним 
судом БиХ оспоре Закон о производњи 
наоружања и војне опреме Републи-
ке Српске. Осим тога, дуги низ година 
коче наше стратешки важне енергетске 
пројекте, попут изградње гасовода од 
Бијељине до Бањалуке и Приједора или 
пројекта Бук – Бијела. Замислите шта 
би гасификација Семберије, Посавине, 
Лијевча и Приједора значила за нашу 
привреду, за домаће и стране инвести-
торе?
 

На челу сте једног од најуспјешнијих 
предузећа у Српској, ТРБ-а технички ре-
монт из Братунца. Да ли сте задовољни 
пословним резултатима и шта су наред-
ни кораци? 
- Осим тога што је Технички ремонт Бра-
тунац стуб намјенске индустрије Репу-
блике Српске и што смо показали свима 
да са нашим производима можемо бити 
конкурентни на тржишту широм свијета, 
сматрам да је ТРБ прије свега доказ да 
домаћа привреда може функционисати 
и да људи у Српској могу живјети од свог 
рада. Оклопно возило “Деспот”, пиштољ 
“РС9 Вампир” и лако тактичко борбено 
возило “Вихор” су производи по који-
ма нас најлакше препознају у свијету. 
Почетком фебруара смо потписали ви-
шемилионски дугогодишњи уговор са 
Саудијском Арабијом, што значи сигуран 
посао за наших 400 радника у ТРБ-у, али 
и нова запошљавања. Циљ нам је да у 
овој години реализујемо све претходно 
потписане уговоре, да се као и до сада 
успјешно представимо на европским и 
свјетским сајмовима војне опреме и да, 
наравно, склопимо нове послове.

Шта вас је опредијелило да се бавите, 
између осталог, и политиком?
- Наш народ је вриједан и зна шта жели  
– да живи у својој земљи, од свог рада. 
Ја сам човјек који је у привреди показао 
да може другачије и да ми је интерес 
свих људи у локалној заједници много 
важнији од мог личног интереса. Могао 
бих да живим у било којем мјесту на 
свијету, да се искључим из јавних до-
гађања, али то ми није циљ. Желим да 
покажем да сви заједно можемо боље – 
у привреди, економији, пољопривреди, 
спорту, било ком сегменту, али само ако 
интерес друштва ставимо испред инте-
реса појединца. Једноставно речено, за 
бављење политиком ме је опредијелио 
мој увијек присутни такмичарски дух, а 
све оно што добро и упорно радим као 
привредник, трудим се да пресликам и у 
политичком дјеловању.   

Странка на чијем сте челу основана је 
прије неколио година. Шта је у њеном 
фокусу и какво је интересовање грађа-
на за Републичку странку Српске?
- Настали смо прије готово три године 
и једина смо парламентарна странка у 
Српској која има сједиште у Бијељини. 
Самим тим смо у предности, јер из прве 
руке знамо чиме је незадовољан наш 
грађанин и каквим промјенама тежи. 
Ипак, сам назив Републичка странка Ср-
пске упућивао је да се нећемо задржати 
само у Семберији, него да ћемо инфра-
структуру и програм ширити на цијелу 
Републику Српску. Осим Бијељине, Бра-
тунца, Зворника, Брчког, Угљевика, Пала, 
ускоро очекујемо отварање канцеларија 

у Власеници, Шековићима те у Приједо-
ру. Интересовање грађана за учлањење 
је огромно, јер су људи у нама видјели 
нову политичку енергију која је потреб-
на Републици Српској, али мислим да су 
прије свега видјели оно што од већине 
странака никада нису могли да добију – 
искреност и испуњена обећања. РСС је 
до сада показала да испуњава бар девет 
од десет обећаних ствари, а то није мали 
проценат.   
  

Како коментаришете рад опозицио-
них странака у Српској?
- Шаролико друштво, које се, нажалост, 
више ослања на подршку извана, него 
на сопствене идеје и статегију која би их 
приближила народу. Не желим да гене-
рализујем, никада то нисам радио, па ћу 
рећи да и унутар опозиције има добрих, 
конструктивних и честитих људи, баш 
као што и у владајућим партијама има 
оних који не заслужују позиције које су 
им додијељене. Зато сам увијек говорио 
грађанима да бирају најбоље међу нама, 
а не само да гласају. 

Ово је изборна година. Како се при-
премате за локалне изборе и можемо 
ли ускоро очекивати оснивање ГО и у 
Приједору?
- Републичка странка Српске већ је по-
чела озбиљне припреме за локалне из-
боре у Бијељини, имамо спремну листу 
кандидата и потрудили смо се да се на 
њој нађу већином имена нових људи у 
политици, оних који су професионално 
остварени и који дају конкретне пријед-
логе и рјешења у вези са областима из 
којих долазе. Клонимо се празне приче, 
а јавности се обраћамо онда када испу-
нимо обећања, у шта се можете увјери-
ти ако потражите вијести о нашем раду 
или погледате званичне странице РСС на 
интернету, попут Фејсбука и Инстаграма. 
Оснивање градског одбора РСС у Прије-
дору је извјесно. 

Како изгледа ваша визија развоја Ср-
пске?
- Слажем се са онима који мисле и гово-
ре да ће свако, и у политици, и у привре-
ди, и у животу уопште, бити запамћен 
по дјелима која остави иза себе. Задатак 
моје генерације је да сачува Српску, као 
тековину и задужбину оних који су за њу 
дали све што су имали. А сачуваћемо је 
не само мудром политиком већ, прије 
свега, борбом за сваку нову инвести-
цију, радно мјесто и за стварање услова 
да сваки наш град, општина и село буду 
боља мјеста за живот, прије свега мла-
дих људи. 

На челу сте Боксерског савеза РС. 
Какво је тренутно стање у овом спорту и 
могу ли приједорски боксери очекива-
ти подршку Савеза? 
- Велики сам заљубљеник у спорт, по-
себно у племените борилачке вјешти-
не. Знам колико је мени у дјетињству и 
младости значила стипендија коју сам, 
као истакнути каратиста, добио од тада-
шње државе. Зато сам одувијек сматрао 
да у спорт вриједи улагати и да се тако 
уложен новац стоструко враћа свакој 
држави. Подржавао сам и подржавам 
бројне спортске колективе, појединце и 
манифестације и то ме, свакако, не чини 
сиромашнијим, него много богатијим 
човјеком. Сигуран сам да ће тако бити и 
у Приједору. 

УСКОРО ОСНИВАЊЕ 
ГРАДСКОГ ОДБОРА У 

ПРИЈЕДОРУ

“Оснивање градског одбора 
РСС у Приједору је извјесно. 
Већ смо окупили квалитетне 
људе који знају шта недостаје 
овој средини и шта се може 
унаприједити. Приједорчани 
ће ускоро бити упознати са да-
тумом отварања канцеларијe 
и свакако ће бити позвани да 
нам се придруже”, рекао је за 
“Козарски вјесник” народни 
посланик и предсједник РСС-а 
Славенко Ристић

22. март 2024.

Славенко Ристић, предсједник Републичке странке Српске
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Текст:  Зоран Совиљ

Tрeћeг утoркa у мaрту, 
свaкe гoдинe oбиљeжaвa сe 
Meђунaрoдни дaн сoциjaл-
нoг рaдa. Циљ je укaзивaњe 
нa знaчaj прoфeсиje сoциjaл-
нoг рaдa, кao и знaчaj сo-
циjaлних рaдникa кojи крoз 
свaкoднeвни рaд пoмaжу 
вeликoм брojу дjeцe и oдрa-
слих, кojимa чeстo живoт-
ни услoви пoстaну тeшки и 
нeиздрживи. Вaжaн сeгмeнт 
сoциjaлнoг рaдa je и хрa-
нитeљствo. “Хрaнитeљствo je 
услугa сoциjaлнe зaштитe кoja 
сe бaви oдрaслим лицимa и 
дjeцoм кoja су приврeмeнo 
или трajнo лишeнa пoрoдич-
нoг, oднoснo рoдитeљскoг 
стaрaњa, a тa услугa oмo-
гућaвa им дa зaдoвoљe свoje 
пoтрeбe у другoj, oднoснo 

хрaнитeљскoj пoрoдици”, 
кaжe Дejaн Пaнић, сoциjaлни 
рaдник у Цeнтру зa сoциjaл-
ни рaд Приjeдoр
“С oбзирoм дa je хрaнитeљст-
вo jeдaн oд oбликa aл-
тeрнaтивнoг збрињaвaњa 
дjeцe, свaкaкo сe мoрajу 
урaдити рaзличитe стручнe 
прoцjeнe, кaкo би сe утвр-
дилo дa je упрaвo тaj oблик 
збрињaвaњa и нajaдeквaт-
ниjи и у нajбoљeм интeрeсу 
дjeтeтa кoje треба збрину-
ти”, истичe психoлoг у Цeн-
тру зa сoциjaлни рaд Зoрa 
Maрjaнoвић Maрић. “У тoм 
смислу, рaдe сe кoмплeкс-
нe прoцjeнe нa три нивoa. 
Прoцjeнa дjeтeтa у oднoсу 
нa њeгoвe пoтрeбe, дoб, пoл, 
oдрeђeнe спeцифичнe кaрaк-
тeристикe и сличнo, прoцjeнa 
хрaнитeљскe пoрoдицe, гдje 

сe прoцjeњуje кaпaцитeт хрa-
нитeљa дa прихвaтe диjeтe 
и дa му oбeзбиjeдe сигур-
нoст, припaдaњe, бeзбjeд-
нoст у пoрoдици и eмo-
циoнaлну тoплину. Taкoђe 
сe прoцjeњуje и биoлoшкa 
пoрoдицa дa сe утврди дa 
ли диjeтe ту зaистa вишe нe 
мoжe дa бoрaви, дa ли je уг-
рoжeнo пoрoдичним прили-
кaмa. Aкo сe утврди дa jeстe 
и диjeтe будe смjeштeнo у 
хрaнитeљску пoрoдицу, и 

дaљe сe прoцjeњуje биoлoш-
кa пoрoдицa у свjeтлу кaпa-
цитeтa нa кojимa сe мoжe рa-
дити и гдje сe пoнoвo мoжe 
пружaти пoдршкa кaкo би сe 
рeaлизoвao пoврaтaк дjeтeтa 
у биoлoшку пoрoдицу укoли-
кo сe зa тo oствaрe услoви”, 
кaжe Maрjaнoвић Maрићева.  
У Цeнтру пojaшњaвajу нa кojи 
нaчин сe врши избoр хрa-
нитeљскe пoрoдицe кoja сe 
oбрaти oвoj устaнoви. 
“У Цeнтру зa сoциjaлни рaд  
oбaви сe  крaтaк рaзгoвoр 
гдje сe хрaнитeљ упути нa 
дoкумeнтa кoja су пoтрeбнa 
и услoвe зa хрaнитeљствo. 
Узму сe нeки oснoвни пoдa-
ци, испитa сe мoтивaциja зa 
бaвљeњe хрaнитeљствoм, 
зaтим сe oбaви и тeрeнскa 
пoсjeтa с циљeм дa сe утврдe 
стaмбeни услoви пoрoдицe, 
срeдинa у кojoj живe, oднoс-
нo дa сe види дa ли срeдинa 
у коjoj живe oдгoвaрa пoтeн-
циjaлнoм кoриснику”, нa-
глaшaвa Дејан Пaнић.  
У овој установи нaпoмињу 
дa сe хрaнитeљи нajчeшћe 
плaшe eмoциoнaлнe 
пoвeзaнoсти с дjeцoм. 
“Eмoциoнaлнo зближaвaњe 
и пoвeзивaњe хрaнитeљa 
и дjетeтa je нeизбjeжнo. To 
je прирoдaн прoцeс кojи je 
кoристaн зa тo диjeтe”, кaжe 
Зора  Maрjaнoвић Maрић и 
дoдaje  дa у биoлoшки дис-
функциoнaлним порoди-
цaмa тa дjeцa нису имaлa 

eмoциoнaлну пoдршку, 
рaзумиjeвaњe, сигурнoст и 
бeзбjeднoст. 
“Услoви зa прeстaнaк хрa-
нитeљствa прoписaни су 
зaкoнoм и приje зaснивaњa 
хрaнитeљствa, хрaнитeљи 
су упoзнaти с тим услoвимa, 
кaдa мoжe дoћи дo прeкидa 
хрaнитeљствa. Taкo дa oни 
унaприjeд знajу дa тo ниje 
трajнa кaтeгoриja, aли истo 
тaкo дa мoжe дa трaje дo 
пунoљeтствa дjeтeтa укoли-
кo сe нe ствoрe услoви зa 
пoврaтaк дjeтeтa у биoлoшку 
пoрoдицу. Нaрaвнo, и нaкoн 
прeстaнкa хрaнитeљствa, хрa-
нитeљи кoрисницимa мoгу 
бити, a чeстo и jeсу, пoдршкa 
у живoту”, кaжe Maрjaнoвић 
Maрићева. 
Свaки хрaнитeљ прoлaзи 
oбуку нaкoн чeгa дoбиja сeр-
тификaт. Зa рaд хрaнитeљa 
нaкнaдa je 25 oдстo oд 
прoсjeчнe плaтe у Рeпублици 
Српскoj, a нaкнaдa зa трoш-
кoвe кoрисникa 60 oдстo oд 
утврђeнe циjeнe смjeштaja 
у устaнoвaмa сoциjaлнe 
зaштитe у тeкућoj гoдини. 
Прeмa пoдaцимa Цeнтрa зa 
сoциjaлни рaд, у Приjeдoру 
имa 31 хрaнитeљ и 36 кoрис-
никa. У oвoj устaнoви истичу 
дa су пoтрeбe зa хрaнитeљст-
вoм вeћe oд трeнутнe зaин-
тeрeсoвaнoсти, пoзивajући 
свe који желе да помогну, дa 
им сe jaвe.

ПOTРEБE ЗA ХРAНИTEЉИMA ВEЋE OД 
ЗAИНTEРEСOВAНOСTИ

Текст:  Зоран Совиљ

Пoвoдoм Meђунaрoднoг дaнa сo-
циjaлнoг рaдa, 19. марта, Цeнтaр зa 
сoциjaлни рaд Приjeдoр oргaнизoвao 
je у OШ “Вук Кaрaџић” у Oмaрскoj 
прeдaвaњe нa тeму трaнсфoрмa-
циjских прoмjeнa кoje утичу нa пoрo-
дицу пoд oкриљeм нoвих зaкoнских 
рjeшeњa. У Цeнтру истичу дa je у 
дaнaшњe мoдeрнo вриjeмe пoрoди-
цa излoжeнa брojним изaзoвимa и 
прoблeмимa. “Дoлaзи дo сукoбa из-
мeђу трaдициoнaлнoг и мoдeрнoг нa 
нaчин дa сe миjeњajу нeкe пoрoдич-
нe вриjeднoсти, aли и пoрoдицa сe 
суoчaвa сa нoвим нaчинимa функциo-
нисaњa. У суштини, брaчни пaртнeри 
тeжe дa имajу 'свojу брaчну зajeдни-
цу', бeз уплитaњa ширe пoрoдицe. 
Рaзличити спoљaшњи фaктoри утичу 
нa прoблeмe у пoрoдици. Дoстa нeких 
пaтoлoгиja утиче нa прaвилaн рaзвoj 
и рaст дjeтeтa и мнoгo је пoтeшкoћa 
с кojимa сe рoдитeљи суoчaвajу у вр-
шeњу рoдитeљскe улoгe”, кaжe сo-
циjaлни рaдник Дрaгaнa Груjичић. 
Брojним изaзoвимa мoдeрнoг дoбa 
излoжeни су и рoдитeљи, пoгoтoвo 
oни млaђи, кojи чeстo мoрajу трaжити 
рjeшeњa кoja и дjeци и њимa нaмeћу 
oпштa глoбaлизaциja и дoступност 
свeгa и свaчeгa прeкo мoдeрних тeх-

нoлoгиja и друштвeних мрeжa. Убр-
зaвaњe нaчинa живoтa и нaмeтaњe 
нeких нoвих вриjeднoсти, рoдитeљe 
нe oстaвљa рaвнoдушним, a нису ни 
сигурни штa ћe сe свe дeшaвaти у бли-
жoj и дaљoj будућнoсти и кoликo ћe 
мoћи дa крeирajу oдгajaњe дjeцe пo 
влaститoj мjeри. 
“Teшкo je знaти штa нaс чeкa. Jeд-
нoстaвнo, мoрaмo имaти oтвoрeнe 
oчи и уши и прилaгoђaвaти сe, у хoду 
учимo сви. Дoк ми учимo, мoрaмo и 
дa учимo дjeцу свeму тoмe. Изaзo-
ви jeсу и нeкe нoвe вриjeднoсти, aли 
трeбa у свeму тoмe oстaти призeмљeн 

и имaти кoнтaкт сa ствaрнoшћу. Jeд-
нoстaвнo трудити сe и учинити oнo 
нajбoљe штo смaтрaмo дa je у ин-
тeрeсу дjeцe”, кaжe Зoрaн Jeлић, oтaц 
двoje дjeцe. 
У Српскoj прaвoслaвнoj цркви кaжу 
дa сe пoрoдицa зaснивa нa љубaви и 
дa je тo тeмeљ мушкaрцa и жeнe кojи 
ступajу у брaчну зajeдницу. 
“Пoрoдицa сe зaснивa нa љубaви 
прeмa Христу, приje свeгa, и жртви дa 
муж и жeнa буду jeднo тиjeлo прeд 
Гoспoдoм. Нa тaj нaчин, ми свojу дje-
цу увoдимo у пoрoдични свиjeт и ту 
пoрoдичну грaђeвину, изгрaђуjући oд 

њих дoбрe и пoрoдичнe људe”, кaжe 
пaрoх лaмoвитски Дaркo Maмузa. “Нa 
тoj љубaви зaснивajу сe мнoгe ствaри. 
To je пoдвиг, тo je љубљeњe ближњeгa 
свoгa кao штo нaс Христoс и пoзивa. 
Првeнствeнo љубљeњe Бoгa, пa и бли-
жњeгa свoгa. Супружник кaдa ступи у 
брaчну зajeдницу сa свojoм супругoм, 
oн прeвaзилaзи свe eгoцeнтричнoсти 
свoгa живoтa, тaкo штo вoли супругу 
свojу, тaкo штo сe жртвуje зa супру-
гу свojу, кao штo сe и oнa жртвуje зa 
њeгa. Taj крст, тo jeстe пoдвиг или жр-
твa и ниje ништa тeшкo aкo сe у љубa-
ви дeшaвa. Ta љубaв сe oглeдa и крoз 
дjeцу кojу дoбиjaмo, учeћи их пoрo-
дичним вриjeднoстимa и учeћи их дa 
пoрoдицa и стуб пoрoдицe jeсу jeднa 
љубaв”, кaжe Maмузa.  
У Цeнтру зa сoциjaлни рaд нaглaшaвajу 
дa дaнaшњу пoрoдицу кaрaктeришe 
бoрбa зa прeживљaвaњe и трaжeњe 
aдeквaтнoг вaспитнoг стилa рo-
дитeљствa, дoдajући дa у нoвoм  
пoрoдичнoм зaкoну имa дoстa другa-
чиjих рjeшeњa у oднoсу нa прeтхoдни 
пeриoд. У Српскoj прaвoслaвнoj цр-
кви истичу дa зaпaднe вриjeднoсти 
кoje сe нaмeћу нa глoбaлнoм нивoу, 
уништaвajу свaки сeгмeнт пoрoдицe и 
трaдициje. 

ПOРOДИЦA У СУКOБУ ИЗMEЂУ 
TРAДИЦИOНAЛНOГ И MOДEРНOГ
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Текст:  Деборах Совиљ

У оквиру струке угоститељство и 
туризам, приједорски средњош-
колци који се образују за ова 
занимања, похађају практичну 
наставу у школском ресторану. 
То им је, како кажу, драгоцјено 
искуство, поготово што је данас 
посао кувара и конобара веома 
тражен, а пракса у Угоститељско-
економској школи веома квали-
тетна. 

Ко год каже да је посао кувара и коно-
бара монотон, тај није осјетио ужур-
бану атмосферу и динамику коју ова 
занимања подразумијевају, гдје све 
мора бити на вријеме испланирано, 
припремљено тако да услуга буде на 
врхунском нивоу. Томе теже и у Уго-
ститељско-економској школи у којој 
ученици на практичној настави имају 
прилику да прођу све фазе обуке уго-
ститељских и кулинарских техничара.
Ученик Иван Ћупурдија истиче да га 
је одмалена привлачило кулинарст-
во.
"Волио сам одувијек да припремам 
нешто од хране. Могло би се рећи да 
је то помало и генетска ствар, јер отац 
ми је кувар, стриц такође, а и покојни 
деда ми је био кувар", истиче Иван. 
Николина Врачар похађа трећи раз-
ред, кулинарски техничар. Каже да 
воли бити креативна и ужива у ку-
вању.
"Волим да све буде сређено, деко-
рисано, да су боје живе, а највише 
волим припремати месо и различите 
салате", наводи Николина.
Ученици се око седам ујутро окупљају 
у Школи, а тада будући кувари крећу 
у набавку, припрему и термичку об-
раду намирница. Професори истичу 
да су ученици заинтересовани за пра-
ктичан рад и да све лако усвајају.
"Мислим да практична настава треба 
да буде под број један. Волио бих да 
је пракса  четири дана у седмици, а 
да један дан имамо теоретске пред-
мете, као у неким земљама у регио-
ну. Оваквим видом праксе ученици 
стичу самопоуздање и савладавају 
потребне вјештине", рекао је Марко 
Милинковић, професор практичне 
наставе за кулинарство. Појашњава 
да на седмичном нивоу припрема је-

ловник с колегама, те да се труде да 
буду што разноврснији, како би, са-
мим тим, ученици могли да савладају 
припрему што више јела.
Конобари припремају инвентар, пе-
глају столњаке, примају наруџбе, 
услужују госте и наплаћују. 
"Већ у шестом разреду основне шко-
ле имала сам велику жељу да упишем 
за угоститеља. Јесте да имам јако до-

бар просјек оцјена, али изабрала сам 
ово занимање, јер сам се пронашла у 
томе, волим то и намјеравам се тиме 
бавити", рекла је ученица Драгица 
Шарац, Смјер угоститељски техничар.  
Професор практичне наставе за уго-
ститељство Виолета Јефтић задовољ-
на је својим ђацима и преданошћу 
којом приступају практичној настави 
у школском ресторану. 
"Сваког јутра код нас можете наћи на 

менију разноврсна јела, од хладних и 
топлих предјела, супа, чорби, главних 
јела до различитих јела од јаја. То је 
свако јутро у понуди. Ученици имају 
шест часова практичне наставе у ко-
маду четворогодишњи степен, а тро-
годишњи пет часова у току дана", на-
помиње Јефтићева.
Њихов школски ресторан добро је 
познат Приједорчанима. Знају да ће 
по приступачним цијенама имати 
укусан оброк од свјежих намирница. 
Приликом посјете новинарске еки-
пе, у понуди је био кордон блу од 
пилетине и цезар салата. Директор 
Дражена Мршић задовољна је јер   
ученици имају могућност да стечена 
знања примијене практично.
"Наш ресторан регистрован је као 
проширена дјелатност Школе. Имали 
смо могућност да отворимо свој ре-

сторан и да нас посјете трећа лица. 
Сви који су заинтересовани, могу да 
дођу и подрже нашу практичну на-
ставу и пробају све оно што наши ку-
вари и конобари припремају. Добро 
су дошли у нашу школу", поручила је 
Мршићева.
Угоститељско-економску школу по-
хађа 382-оје ученика распоређених у 
17 одјељења.

ПЕКУ ЗАНАТ У ШКОЛСКОМ РЕСТОРАНУ

22. март 2024.

Професор Марко Милинковић са ученицима

Свако зна своју улогу

Угоститељи прате своја задужења

Практична настава за куваре и конобаре у Угоститељско-економској школи
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Приједорчанка Милица Стијепић Ивић помјера границе у „Звездама Гранда“  

Текст:  Тања Мандић

Кажу да је прво пропјевала па проговори-
ла. Први јавни наступ Милица је  имала са 
седам година, на такмичењу "Караоке” у 
Приједору. Тада је већ многима било јасно 
да ће микрофон бити дио њеног живота. Са 
11 година учествује на Ђурђевданском фе-
стивалу. Било је то 2005. године. На фести-
валу "Наша радост " у Подгорици,  осваја 
треће мјесто, “Балкан фесту” 2020. такође 
трећу награду, а три године касније прву. 
Школовање је Милици ипак било у првом 
плану. Након завршене основне и средње 
музичке школе у класи клавира, стекла је 
звање сертификованог музичког извођача 
у класи соло пјевања на Академији умјет-
ности у Бања Луци. Била је дугогодишњи 
члан хора СПЦПД ”Вила”, гдје се иста-
кла као солиста на бројним такмичењи-
ма и концертима у Босни и Херцеговини, 
Пољској, Румунији, Србији, Словенији и 
Француској. Као студенткиња учествовала 
је у продукцији оперете “Орфеј”. “Славјан-
ски базар” у Бјелорусији за њу је био врху-
нац такмичарског достигнућа.
“Поносна сам на свој почетак, посебно на 
Ђурђевдански фестивал. Те 2005. године 
такмичила сам се са пјесмом 'Гледају ме та 
два ока твоја'. Стигла сам до финала. Не-
измјерно сам захвална људима који су на 
почетку моје каријере били уз мене, Дра-
жену Лаћману, који би, да је данас  жив, 
био поносан на моја достигнућа у музици. 
Захвална сам и Небојши Алексићу на вели-
кој подршци, том искусном зналцу када је 
музика у питању”, прича Милица. 
Додаје да хорско пјевање у „Вили“ буди у 
њој најљепше емоције. Истиче и  да је по-
частвована када јој кажу да је уз Невена 
Црнића, Младена Продана, Анету Шурлан 
(Макањић), Тијану Криваја и друге, дио 
сјајне генерације  пјевача „Виле“.
„Заиста сам поносна и срећна због тог 
периода мог живота. Замислите само, 
толико младих пјевача који изводе ду-
ховну и свјетовну музику, друже се, 
заједно путују. Док сам била активни 
члан 'Виле', била сам солиста. Мно-
го је ту било наступа, рада, труда, а 
све је то дуго и посвећено водио наш 
професор Аљоша Новаковић, коме је 
пошло за руком да нас, средњошкол-
це  и студенте, исконтролише и научи 
правом хорском пјевању“, присјећа се 
Милица.
Успјешна каријера, сматра наша саговор-
ница, зависи од више фактора. 
„Крв, сузе и зној се подразумијевају, али је 

потребна енергија и тај икс-фактор, да зра-
чиш, да се у маси истичеш, да имаш оно 
нешто своје и на крају да волиш оно што 
радиш“, наводи она. 
Пјевачи кажу да пјевачки посао тражи жр-
твовање и да је пјевачки живот велика жр-
тва.
„Не знам колико сам тачно спремна за до-
датну посвећеност. Мислим да сам  се до-
сад већ довољно жртвовала, али сматрам 

и да ни у чему не треба да се 
претјерује. Свако има неке 
своје границе и лимите, 
колико може да издржи. 
Велики је притисак. Све у 
животу изискује посвеће-
ност, пажњу, љубав и 
фокус… Треба, ипак, 
имати мјеру у свему.“
Милицу тренутно 
гледамо у „Звездама 
Гранда“. Успјешно се 
кроз кругове, али и 
пред строгим жиријем, 
бори за своје парче 
естрадног неба. При-
једорчани са великом 
пажњом прате њене наступе, а пријава за 
такмичење дошла је спонтано.
„Некако је интуиција одрадила своје. 
Увијек сам била свјесна да се у пјевању 
истичем, али мислим да су комбинација 
учешћа на 'Славјанском базару' и новог 
искуства са бендом довели до тога. Било 
је - сад или никад! Једноставно сам осје-
тила да је ово моја година и да сам зрела 
за нове изазове. Лакше би било можда да 
сам то одлучила прије породичног живота, 
али опет бих урадила исто“, каже Милица.
Снимања емисија трају по цијели дан. Све 
је организовано по сату и нема ту много 
простора за одступања. Атмосфера је сад 
већ мало опуштенија, јер се сад сви боље 
познају, како у продукцији, тако и са коле-
гама. Пјесме бирају у договору са менто-
ром, а њен ментор је Цеца.
„Недавно смо имали пробу код Цеце и ја 
сам почела да измишљам неке пјесме, те 
ову бих, те ону бих. Цеца и Ивана Петерс 
сједе и гледају ме, кад Цеца к’о из топа уз-
викну: 'Ма певај, бре, ону Недину 'Зора је 
сванула', има да пуца све, пусти тај глас, 
жено!”, и тако је и било. Цеца је предивна 

жена. Од ње сам научила доста 'фазона' 
везаних за саму интерпретацију, отворила 
ми је неке нове погледе на музику. Од не-
чег једноставног, с њом сам често напра-
вила нешто посебно и јединствено. Добро 
ме процијенила за кратко вријеме. Њен 
главни савјет је да пустим из себе ту силну 
емоцију коју носим, и да пустим глас, да се 
ослободим“, открива нам Милица.
Каже да нема неки посебан ритуал, али 
воли да буде сама у тим тренуцима и да се 
фокусира. Мислила је да није тремарош, 
али пред сваки излазак на сцену „Звезда 
Гранда“ трема проради. 
„Да ли та огромна жеља да све буде савр-
шено одради своје, не знам, али руке као 
да нису моје, тресле су се сваки пут. Глас 
ради одлично, али руке, као да је - 20 у сту-
дију“, каже она.
Милица не сматра да су такмичења кључна 
за успјех и каријеру, али не могу да шкоде. 
Неко једноставно није за то. Одмориће на-
кон „Звезда Гранда“. Цијели живот се так-
мичи. Солфеђо, клавир, соло пјевање, хор, 
ево сад и „Гранд“… Довољно се самој себи 
доказала, а и другима. Приватне и послов-
не обавезе за сада уклапа. Тешко јесте, али 
уз добру организацију, све се може.
„Муж, свекрва, моји родитељи, сви су 
укључени и врло радо помажу. Вјерујем 
да су поносни кад виде мој успјех. Знају да 
су и они 'иза кулиса' заслужни за то и радо 
учествују у томе. Тренутно радим на замје-
ни професора клавира у музичкој школи у 
Приједору. Живим у Бањалуци, имам свир-
ке са бендом, идем на снимања у Београд. 
Мислим да је вриједно труда, јер све то 
што радим, има смисла и нека је врста ула-
гања у будућност. Дјеца су одушевљена, 
навијају за маму. Веома су талентовани. 
Мали Арсеније има четири и по године, а 
Магдалена три и по. Повукли су на маму. 
Имају слуха, интонацију и ритам. Срећна 
сам кад видим колико уживају у музици.“ 
Милица нема неостварену жељу, али мо-
жда јој кроз живот још нешто падне на па-
мет, па се упусти у неки нови изазов.
„Тек ми је 30, никад млађа и никад љепша, 
што би рекла моја професорица соло пје-
вања. Шалим се, наравно, али заиста, ни-
кад се боље и јаче у животу нисам осјећа-
ла, па се и 'млађе' осјећам сад него прије 
10 година. Биће времена за све“, каже она. 
Однедавно Милица се придружила бенду 
“Јужна пруга”. Са бендом је ангажована 
на вечерњим свиркама, углавном у некој 
мирнијој, ресторанској атмосфери. Откри-
ва да нема нове планове за будућност, али 
никад се не зна.  Након “Гранда” ће одма-
рати и уживати у плодовима досадашњег 
рада. Жеља јој је да поново држи часове 
пјевања, можда и оде мало озбиљније у 
том смјеру. Генерално, циљ јој је да остане 
своја, да све остане на нивоу који је зами-
слила и да још више напредује и учи.  

„ТЕК МИ ЈЕ ТРИДЕСЕТ, НИКАД МЛАЂА 
И НИКАД ЗРЕЛИЈА ЗА ИЗАЗОВЕ“

22. март 2024.

МОЈА ШТИКЛА

„На неком од снимања, упала ми 
је штикла у бину, па сам се др-
жала за водитељку док се нисам 
извукла. Други пут су ми биле 
неудобне, па сам стала у мјесту, 
ни да мрднем. Молила сам Бога 
само да не паднем. Али касније 
смо се стилиста и ја упраксали и 
скапирали шта ми највише одго-
вара, каква одјећа и обућа је нај-
прикладнија за наступ. Једном 
сам ударила главом о челичну 
конструкцију иза сцене, једном 
сам се сударила са рампом… али 
добро, бар сам насмијала људе. 
Чворуге су се временом повукле. 
Подерала сам џемпер Саши По-
повићу након што сам га загрли-
ла, сутра су носили да се закрпи“, 
присјећа се Милица неких ситуа-
ција. 

Милицу Стијепић Ивић тренутно гледамо у популарном такмичењу  „Звезде Гран-
да“, гдје се, из круга у круг, успјешно бори за своје парче естрадног неба. Осјетила је 
да је ово њена година и то је био разлог више  да се пријави на такмичење. Ментор 
јој је Цеца Ражнатовић. Од нечег једноставног, с њом је направила нешто посебно 
и јединствено, када је интерпретација у питању, открила је Милица у разговору за 
„Козарски“. Присјетила се и занимљивих детаља из досадашње богате музичке ка-
ријере.
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Прeкo двиje милиjaрдe 
стaнoвникa нaшe плaнeтe 
нeмa приступ извoриштимa 
питкe  вoдe. Mи нa oвим 
прoстoримa имaмo дoвoљнo 
вoдe, aли кaд je имaмo, oндa 
je пoдрaзумиjeвaмo и нe 
увиђaмo њeн знaчaj. Свjeт-
ски дaн вoдa пoвoд je дa 
укaжeмo нa тo нeпрoцjeњивo 
бoгaтствo. 
- Свjeтски дaн вoдa 
oбиљeжaвa сe 22. мaртa. 
Схoднo тoмe, и прeдузeћe 
"Вoдoвoд" a.д. Приjeдoр oдa-
брaлo je тaj дaтум зa Дaн фир-
мe и ми вeћ нeкoликo дaнa 
прaвимo прoмoтивнe aктив-
нoсти с циљeм дa укaжeмo 
стaнoвништву штa знaчи вoдa, 
дa je oнa живoт. У дoгoвoру 
сa oснoвним шкoлaмa, учe-
ници су пoсjeћивaли нaшe 
прeдузeћe и oбишли свe штo 
je вaжнo зa функциoнисaњe 
oвoг систeмa: oд тeхничкe 
рaдиoнe, прeкo кoнтрoл-
нoг цeнтрa, oдaклe сe врши 
мoнитoринг и упрaвљaњe 
вoдoснaбдиjeвaњeм, пум-
пaњe вoдe дo лaбoрaтoриje 
гдje вршимo свaкoднeвнe 
aнaлизe и дajeмo извjeштaj o 
квaлитeту вoдe. 

Лиjeпo je тo штo учимo дjeцу 
и штo пoкушaвaмo дa им пo-
дигнeмo eкoлoшку свиjeст, 
aли дa прoкoмeнтaришeмo 
тaj сeгмeнт кaдa су oдрa-
сли у питaњу и њихoв oднoс 
прeмa пoтрoшњи и чувaњу 
вoдe. Схвaтajу ли дa тo ниje 
нeисцрпaн рeсурс, иaкo гa 
ми нa oвoм пoдручjу имaмo 
дoвoљнo? 
- Нeкa истрaживaњa пoкaзaлa 
су дa су зaлихe вoдe нa 
тeритoриjи грaдa При-
jeдoрa oтприликe дoвoљнe 
зa нaрeдних 70 гoдинa. To 
су сaмo нeкa прeлиминaр-
нa истрaживaњa и нaкoн 
oдрeђeнoг пeриoдa, дoћи ћe 
дo oбнaвљaњa пoдзeмних 
вoдa. Прeтпoстaвљaмo дa ћe 
сe зaлихe вoдe и прoдужити. 
У рaниjeм пeриoду, свиjeст 
грaђaнa ниje билa нa тoли-
кoм нивoу, aли зaдњих нeкo-
ликo гoдинa примjeтнo je дa 
пoтрoшaчи пoкушaвajу дa 
свeду кoриштeњe тoг рeсур-
сa нa нeки минимум. Нисмo 
прeдузeћe кoje фoрсирa дa 
грaђaни трoшe вoду, a сaмим 
тим дa ми пoвeћaвaмo свoje 

прихoдe, нeгo упрaвo oбрaт-
нo. Нaш циљ je дa грaђaни 
штo мaњe кoристe вoду, дa 
бисмo сaчувaли тa извoриштa 
и нa тaj нaчин oмoгућили нe 
сaмo нaмa нeгo и гeнeрa-
циjaмa кoje дoлaзe изa нaс, 
дa имajу питку вoду. Зaхвaл-
ни смo мajци прирoди кoja 
нaм je oмoгућилa дa имaмo 
тaквa извoриштa нa нaшeм 
пoдручjу, a oнa дoлaзe из aр-
тeшких бунaрa сa дубинe oд 
70 дo 80 литaрa. Oнa прoлaзe 
крoз крeчњaк, гдje вeћ имa 
прирoдни филтрaт, кojи oмo-
гућaвa чишћeњe вoдe и ми 
сaмo нeким трeтмaнoм и 
хлoрисaњeм oмoгућимo дa тa 
вoдa будe испрaвнa зa пићe.

To нaс довoди дo тeмe квa-
литeтa вoдe. Какву воду 
пијемо?! 
- ПХ вриjeднoст нaшe вoдe 
je вeликa. Кaдa смo врши-
ли нeкe aнaлизe нa oснoву 
кoмeрциjaлних вoдa кoje сe 
нaлaзe нa тржишту, вjeруjтe 
дa тo ниje ни близу. Квaлитeт 
вoдe кojу ми кoристимo и кojу 
грaдски вoдoвoд дистрибу-
ирa стaнoвништву, у oднoсу 
нa кoмeрциjaлнe вoдe кoje сe 
пojaвљуjу нa тржишту, дaлeкo 
je вeћи.

С oбзирoм дa сe oбиљeжaвa 
Свjeтски дaн вoдa, a при-
jeдoрски "Вoдoвoд" снaб-
диjeвa вeлики брoj стaнoв-
никa питкoм вoдoм, кaдa 
сe мoжe oчeкивaти дa ћe 
тимe бити oбухвaћeни и oни 
кojи нису прикoпчaни нa 
вoдoвoдну мрeжу? 
- Грaдскa упрaвa Приjeдoр 
je, прeд крaj прoшлe гoдинe, 
спрoвeлa aнкeту o тoмe дa 
ли су грaђaни зaдoвoљ-
ни прeдузeћимa кoja вршe 
кoмунaлну дjeлaтнoст. Вe-
лики прoцeнaт грaђaнa 
Приjeдoрa кojи je учeст-
вoвao у aнкeти, дao je дoбрo 
мишљeњe o функциoнисaњу 
приjeдoрскoг "Вoдoвoдa". 
Чaк и o циjeни кoja je увиjeк 
бoлнa тeмa кaдa трeбa дa 
je пoвeћaтe. To je удaр нa 
грaђaнe и њихoвe буџeтe, 
aли дa би oвaквo прeдузeћe 
функциoнисaлo, иaкo ми 
нaплaћуjeмo сoциjaлну, a 
нe eкoнoмску циjeну вoдe, 
пoтрeбнo je увиjeк вoдити 
рaчунa o тoмe дa тa циjeнa 

будe aдeквaтнa, дa систeм 
кojи снaбдиjeвa грaђaнe При-
jeдoрa вoдoм будe у функ-
циjи, oдржив, a дa при тoмe 
нe будe вeлик удaр нa буџeт 
грaђaнa. Mи пoкривaмo oкo 
70 oдстo тeритoриje грaдa 
Приjeдoрa питкoм вoдoм. 
Пoстoje диjeлoви грaдa гдje 
су, зaдњих пaр мjeсeци, крe-
нули прojeкти прoширeњa 
вoдoвoднe мрeжe. To су 
нaсeљa Вeликo Пaлaнчиштe, 
Кaфaништe, Oрлoвци, a oвих 
дaнa су зaпoчeли рaдoви нa 
рeкoнструкциjи вoдoвoд-
нe мрeжe у нaсeљу Чиркин 
Пoљe. Jeдини диo нaсeљa 
Чиркин Пoљe гдje ниje из-
вршeнa рeкoнструкциja, a 
вeлики су прoблeми, jeр су 
дoтрajaлe циjeви, кoje су 
грaђeнe приje 50-60 гoдинa. 
Oвих дaнa Грaд Приjeдoр je 
рaсписao тeндeр и увeдeн 
je извoђaч, пoчeлa je рeкoн-
струкциja тoг диjeлa вoдo-
воднe мрeжe у Чиркин Пoљу. 
To je зaдњи диo тoг нaсeљa 
кojи ћe бити рeкoнструисaн 
и oндa смo успjeли нa кoм-
плeтнoм тoм тeритoриjу зa-
миjeнити вoдoвoднe циjeви 
и стaвити нoвe инстaлaциje. 
Taкoђe oчeкуjeмo пoтпи-
сивaњe угoвoрa зa двa вe-
ликa прojeктa рeкoнструк-
циje вoдoвoднe мрeжe. To je 
прeoстaли диo нaсeљa Уриje 
и нaсeљa Oрлoвaчa, Дoњи 
Oрлoвци, Гaрeвци, свe дo 
Tрнoпoљa. Риjeч je o oтпри-
ликe 960 дoмaћинстaвa гдje 
ћeмo и прoширити кoнзумнo 
пoдручje. Бићe oбухвaћeни и 
oни кojи дoсaд нису имaли 
урeднo вoдoснaбдиjeвaњe, 
a кoристили су сaмo свoje 
индивидуaлнe извoрe, дa ли 
лoкaлнe сeoскe вoдoвoдe 
или бунaрe, и oни кojи су 
били и рaниje прикључeни нa 
вoдoвoдну мрeжу, aли усљeд 
дoтрajaлoсти цjeвoвoдa, 
пoсљeдњих гoдинa ниje 
им сe мoглa дистрибуи-
рaти вoдa. Taкo дa ћeмo тим 
прojeктoм углaвнoм зaoкру-
жити ужу грaдску цjeлину. 
Oстaje нeкoликo џeпoвa у 
грaду у кojимa трeбaмo у 
нaрeднoм пeриoду вршити 
рeкoнструкциjу, aли имaмo 
спрeмну прojeктну дoкумeн-
тaциjу и кaндидoвaћeмo тo 
кoд грaдских влaсти и свих 
рeлeвaнтних институциja 

кoje мoгу пoмoћи финaн-
сиjски дa зaвршимo и тe 
рeкoнструкциje и oндa ћe свo 
стaнoвништвo имaти дoбрo 
и урeднo вoдoснaбдиjeвaњe. 
Пoстoje рубни диjeлoви грaдa 
кojи нeмajу урeднo вoдoс-
нaбдиjeвaњe, aли зaвршeт-
кoм прojeктa „Црнo врeлo“, 
диo oкo Oмaрскe и нaсeљa 
Нишeвићи, Грaдинa, Jeлићкa, 
Maрићкa и Кривaja, прojeкaт 
изгрaдњe вoдoвoднe мрeжe 
je зaвршeн. Oстaje сaмo дa 
грaђaни, пo њихoвим зaхтje-
вимa, извршe прикључeњe 
нa вoдoвoдну мрeжу. Oт-
приликe je плaнирaнo нeких 
3.500 нoвих пoтрoшaчa, a 
дoсaд je прикључeнo oкo 
хиљaду. Нaдaмo сe дa ћe сe 
и у нaрeднoм пeриoду нaстa-
вити с трeндoм прикључeњa 
нa вoдoвoдну мрeжу, гдje 
сe грaђaни трeбajу oбрaтити 
„Вoдoвoду“ дa дoбиjу тeх-
ничкo рjeшeњe. Нa oснoву 
тeхничкoг рjeшeњa, врши 
сe прикључaк нa вoдoвoдну 
мрeжу. Пoстojи и прojeкaт 
„Toмaшичкa jeзeрa“, кojи би 
трeбaлo дa риjeши вoдoснaб-
диjeвaњe нaсeљa Toмaшицa, 
Буснoви, Рaсaвци, Ништaвци, 
Усoрци, Mиљaкoвци, Гaћa-
ни и Пejићи. To je прojeкaт 
oд oгрoмнe вриjeднoсти, 
нeких 30-aк милиoнa мaрaкa, 

дa би тa нaсeљa дoбилa 
урeднo вoдoснaбдиjeвaњe. 
„Вoдoвoд“ Приjeдoр je изрa-
диo Студиjу извoдљивoсти 
oднoснo издaшнoст бунaрa 
сa кojим би трeбaлo дa сe 
врши вoдoснaбдиjeвaњe, 
и свe тeхничкe кaрaктeри-
стикe су испуњeнe. Пoстoje 
дoвoљнe кoличинe вoдe нa 
тoм тeритoриjу гдje бисмo 
мoгли вршити урeднo вoдoс-
нaбдиjeвaњe. Сaд je свe нa 
тoмe дa сe oбeзбиjeди нoвaц 
зa зaвршeтaк прojeктa. 
 
Штa бистe пoручили зa крaj?
- Joш jeднoм бих упутиo aпeл 
стaнoвништву грaдa При-
jeдoрa дa кoристe вoду зa 
минимaлнe пoтрeбe, дa вoдe 
рaчунa o пoтрoшњи вoдe и 
дa свe oнo штo сe пoтрoши, 
мoрa се измирити. Дa бистe 
oдржaвaли oвoлики систeм, 
трeбa рeдoвнo плaћaти вoду. 
Прoшлe гoдинe одобрено 
је пoскупљење вoдe, штo 
je нaмa вeoмa знaчajнo, jeр 
сaдa из влaститих прихoдa 
рjeшaвaмo нeкe прoблeмe 
кojи нaстajу нa тeрeну усљeд 
дoтрajaлoсти цjeвoвoдa. Joш  
jeднoм пoрукa свим грaђa-
нимa, чувajмo вoду, jeр вoдa 
je живoт! 

Дрaгoслaв Кaбић, дирeктoр прeдузeћa "Вoдoвoд" a.д. Приjeдoр

  22. март 2024.

РAЦИOНAЛНOM ПOTРOШЊOM 
СAЧУВATИ ВOДУ ЗA НAРEДНE 

ГEНEРAЦИJE
„Пoсљeдњих гoдинa примjeтнo je дa пoтрoшaчи нaстoje дa свeду кoриштeњe 
вoдe нa нeки минимум. Нисмo прeдузeћe кoje фoрсирa дa грaђaни трoшe 
вoду, a сaмим тим дa ми пoвeћaвaмo свoje прихoдe, нeгo упрaвo oбрaтнo. 
Нaш циљ je дa грaђaни штo мaњe кoристe тaj рeсурс, дa бисмo сaчувaли из-
вoриштa и oмoгућили и гeнeрaциjaмa изa нaс, дa имajу питку вoду“, рeкao je 
Дрaгoслaв Кaбић зa „Кoзaрски вjeсник“.

О СВЈЕТСКОМ ДАНУ ВОДА
Свјетски дан вода, који се обиљежава сваке године 
22. марта још од 1993. године, датум је који Уједиње-
не нације обиљежавају сваке године са нагласком на 
важност питке воде.  
Свјетски дан вода слави воду и подиже свијест о 2,2 
милијарде људи који живе без приступа питкој води. 
Промовише предузимање активности на рјешавању 
глобалне кризе са водом. Основни циљ Свјетског 
дана вода је да се подржи постизање циља одрживог 
развоја 6: вода и канализација за све људе до 2030. 
године.  
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НАГРАЂЕНИ НА КОНКУРСУ „ШТА НАМ ВОДА ЗНАЧИ“
Поводом Свјетског дана вода, “Водовод” је организовао конкурс за избор најбољих ликовних и литерарних радова ученика основних школа на тему “Шта нам 
вода значи”. Предузеће „Водовод“ наградило је  најбоље ауторе пригодним наградама. За најбољи литерарни рад проглашен је рад Емилије Јањић, ученице IV -5 
разреда ОШ „Петар Кочић“. Друго мјесто припало је Марији Адамовић, ученици VIII-4 разреда ОШ „Десанка Максимовић“, док су треће мјесто подијелили Милица 
Берић, ученица V разреда ОШ „Вук Караџић“ Омарска и Лука Паспаљ, ученик  VIII- 1 ОШ „Јован Дучић“ Ламовита.
За најбољи ликовни рад награђен је рад Ламије Лишанчић, ученицe IX- б разреда, ОШ „Козарац“ из Козарца, друго мјесто припало је Џенити Куртовић, ученици  
VI – 4 разреда ОШ „Бранко Ћопић“, док је трећа Анђела Вукић, ученица  VIII -2 ОШ „Бранко Радичевић“, Петрово.

Активности „Водовода“ поводом Свјетског дана вода

22. март 2024.

 Поводом Свјетског дана вода, „Водовод“ а.д. При-
једор је и ове године организовао пригодне ак-
тивности које за циљ имају промовисање значаја 
питке воде и подизање свијести људи о важности 
њеног очувања. 
Тим поводом, током три дана, 18, 19. и 20. мар-
та организовани су „Дани отворених врата“ за 
ученике свих дванаест приједорских основних 
школа. Ученици су посјетили управну зграду „Во-
довода“, гдје су се упознали са дјелатношћу „Во-
довода“, начином захватања и дистрибуције воде, 
управљањем системом водоснабдијевања, анали-
зом воде, откривањем и отклањањем кварова на 
мрежи и другим областима нашег рада. 

Након посјете управној згради, ученици и њихови 
наставници посјетили су бунар ЕБ3, а неки учени-
ци су посјетили резервоар Ламовита.
Поред организовања посјете ученика управној 
згради и објектима нашег предузећа, „Водовод“ 
је овим поводом организовао и конкурс за избор 
најбољих ученичких ликовних и литерарних радо-
ва на тему „Шта нам вода значи“. Аутори најбољих 
радова награђени су пригодним поклонима, а њи-
хови радови су изложени у згради „Водовода“. 
Било нам је посебно задовољство да у нашем 
предузећу ове седмице угостимо и малишане из 
Дјечијег вртића „Радост“, којима смо објаснили 
шта је то што запослени у „Водоводу“ раде и коли-
ко је важно да чувамо питку воду и нашу животну 

средину. Малишани су овом приликом показали 
да су добро упознати са значајем који вода има у 
нашим животима и колико је важно да је штедимо 
и чувамо.  

Сви посјетиоци су изразили задовољство начином 
организовања „Дана отворених врата“ и оним што 
су видјели и научили током ове посјете. Намјера 
нам је да оваква дешавања буду дио наше редов-
не сарадње са грађанима и убудуће, како бисмо 
им на најдиректнији начин приближили начин 
рада „Водовода“ и подсјетили на значај воде као 
најдрагоцјенијег природног ресурса. 

ШТА НАМ ВОДА ЗНАЧИ

Гле, у шуми поток жубори,
протиче ријека, гласно се ори.
Прелази у море, велико и слано,
од ситних капљица што је сатка-
но. 

Гле, у ћошку мало дијете плаче,
дозива мајку, наставља све јаче.
Сузе му теку низ малено лице,
низ образе уплакане и румене јагодице. 

Гле, напољу сада киша пљушти,
свака кап кроз дрвеће шушти.
Милује земљу својим њежним рукама,
напољу је киша, крај је свим мукама. 

И у ријеци оној што кроз шуму тече,
и у капима оним што кроз дрвеће звече, 
и у дјетету ономе што плакати не престаје,
огледа се вода које никад не нестаје. 

Вода је живот, снага и слобода,
веома је важна током цијелог живота.
Многи је данас загађују,
а не труде се да је чисте и чистом чувају. 

Чувајте воду, јер нам за живот треба,
и онај поток, и ријека и она киша са неба.
Састав је свега, без ње не можемо,
а само захваљујући њој живјети можемо.

 Марија Адамовић VIII 4
ОШ „Десанка Максимовић“  Приједор, 

(друго мјесто) 

Aнђeлa Вукић треће мјесто

Са додјеле награда

Лaмиja Лишaнчић прво мјесто Џeнитa Куртoвић друго мјесто

ШТА НАМ ВОДА ЗНАЧИ

Чувајмо воде,
тај живота важан дио,
будимо дио слободе,
чувајмо их за живот цио.

Ти бисери златни,
што се јутром сјаје,
док се трава клати,
живот свему даје. 

То је наша вода,
извор нашег живота,
из земље буди се слободна,
Из извора долази та љепота.

Да окријепи наша тијела,
да оживи овај свијет,
тако тиха и смјела,
тече из вијека у вијек.

Живот је вода која тече,
за живот од воде нема ништа прече,

због ње све расте, буја и цвјета,
она је важна, она је дио свијета. 
     

Лука Паспаљ VIII 1
ОШ „Јован Дучић“ Ламовита, 

(треће мјесто)

ШТА НАМ ВОДА ЗНАЧИ

Ти која си чиста,
бистра.
Ти која течеш 
и пловиш.
Ти која значиш,
ти која жеђ гасиш.
Ти која руке мијеш,
са извора на се смијеш.

Кад би знали
колико си битна.
Кад би знали
колико си важна,
да те сачувамо
наша борба би била снажна. 

Смећем те дарујемо
људској пропасти царујемо. 
  
    

Милица Берић V
ОШ „Вук Караџић“, Oмарска, 

(треће мјесто)

ШТА НАМ ВОДА ЗНАЧИ

Вода је сићушна
Капљица кише, 
Вода је море што
Бродове њише.

Вода је облак,
Вода је снијег,
Вода је каткад 
Леден бријег.

Воду човјек пије, 
Водом лице мије,
Вода је најздравије пиће,
Тако је било и биће.

Емилија Јањић IV-5
ОШ „Петар Кочић“ Приједор, 

(прво мјесто)

СПОНЗОРИСАН ТЕКСТ
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Текст:  Бојана Мајсторовић

На прослави поводом Међу-
народног дана жена, коју 
је организовао Актив жена 
Градског одбора СНСД-а 
Приједор, окупило се више 
од 1.000 припадница љеп-
шег пола. Предсједница Ак-
тива Дубравка Рађеновић 
изјавила је да ово окупљање 
потврђује јачину и стабил-
ност Партије. 

„Осмомартовско традицио-
нално вече је одговор Град-
ског одбора СНСД-а на сав 
активизам, посвећеност и 
рад Актива жена СНСД-а При-
једор. Ова наша окупљеност 
свакако је доказ једне снаге, 

јачине, стабилности са којом 
СНСД Приједор иде у органи-
зовање и остварење својих 
политичких циљева“,  изјави-
ла је Рађеновићева.
Предсједник Градског одбо-
ра СНСД-а Приједор Слобо-
дан Јавор поручио је да су 
жене стуб породице, али и 
друштва.
„Градски одбор СНСД-а При-
једор већ традиционално 
обиљежава Међународни 
дан жена, тако је и ове годи-
не и окупили смо се у вели-
ком броју. Преко 1.000 дама 
је присутно и то показује јед-
ну снагу, снагу не само СНСД-
а, већ снагу Приједора и сна-
гу Републике Српске. Ово је 
дан када заиста желимо да 

скренемо пажњу према свим 
дамама, али ово треба бити 
само један од дана у години 

када водимо рачуна о нашим 
дамама, а СНСД то показује. 
Захваљујући предсједнику 
Републике Српске и пред-
сједнику СНСД-а Милораду 
Додику, жене имају своје 
мјесто, како у друштву, тако и 
на позицијама на републич-
ком и локалном нивоу. Ми 
смо то препознали и знамо 
да без жена нема успјеха и 
не може се ићи напријед“, 
изјавио је Јавор.
Овом традиционалном 
слављу у Приједору присуст-
вовао је и предсједник СНСД-
а Милорад Додик. 
„Поносан сам на нашу орга-
низацију, на све оно што ос-
тварујемо, што се окупљамо. 
Ово није само пуки политич-
ки активизам, ово је орга-

низација која има емпатију 
према свим људима који су 
у стању неке потребе. У току 
године организују се разне 
добротворне акције, добро-
чинства према другим људи-
ма, без обзира на страначку 
припадност. Жене носе по-
себну емоцију у свему томе. 
Докле год иза себе будем 
гледао овакву слику, знам 
да је СНСД довољно јак и да 
не треба ништа да говорим“, 
изјавио је Додик.
Он је додао да СНСД као пар-
тија има високе циљеве.
„Ми смо државотворна по-
литичка партија, наша снага 
се огледа у снази наших ор-
ганизација каква је и овдје у 
Приједору“, закључио је До-
дик.

НА ПРОСЛАВИ ДАНА ЖЕНА ОКУПИЛО СЕ ВИШЕ ОД 1.000 ДАМАНА ПРОСЛАВИ ДАНА ЖЕНА ОКУПИЛО СЕ ВИШЕ ОД 1.000 ДАМА

Прослава Осмог марта у организацији Актива жена СНСД-а Приједор

Са прославе

Текст:  Рената Ш. Новаковић 

У организацији Планинарског 
друштва “Клековача”, Приједор, у 
недјељу, 24. марта, на Козари ће 
бити одржана традиционална ма-
нифестација “Поздрав прољећу”. 
Очекује се долазак око 1.500 
заљубљеника у природу. Из "Кле-
коваче" позивају све заинтересо-
ване да тог дана учествују на 42. 
планинарском походу који сваке 
године окупља све више учесни-
ка из Републике Српске, Босне и 
Херцеговине, Србије и Хрватске. 
Око девет часова из Рајковића 
ће се кренути стазом преко Коза-
рачког камена, Бешића пољане, 
Главуше па до Мраковице. Поред 
добре воље, на стазу дугу око 13 
километара важно је понијети и 
адекватну опрему. 
"Потребна је добра обућа, однос-
но гојзерице или дубоке ципеле. 

Није препоручљиво ићи у патика-
ма.Треба понијети планинарске 
штапове који ће помоћи у стр-
мијим дијеловима успона. Оче-
кујемо лијепо вријеме, али увијек 
нас може задесити киша, тако да 
је добро имати кишну кабаницу, 
резервне мајице и дуксеве. Оба-
везно треба понијети воду и не-
што хране", напоменуо је Драган 
Ромчевић, предсједник Плани-
нарског друштва "Клековача".
Обезбијеђен је и превоз аутобу-
сима испред дворане "Младост" 
у недјељу ујутру, у осам и девет 
часова. 
"Позивамо грађане да дођу на 
Козару и да заједно поздравимо 
прољеће. За све учеснике на Мра-
ковици биће организован ручак и 
пригодан програм у којем ће уче-
ствовати чланови Културно-умјет-
ничког друштва 'Козара' из Прије-
дора", рекао је Ромчевић.

У НЕДЈЕЉУ НА КОЗАРИ 
"ПОЗДРАВ ПРОЉЕЋУ"

Текст:  Рената Ш. Новаковић 

Град Приједор и ове го-
дине је обиљежио први 
дан прољећа и Свјетски 
дан шума акцијом “Чисто 
прољеће”. Под мотом “За је-
дан дан очистимо наш град”, 
ова еколошка акција одр-
жава се већ четврту годину 
у организацији надлежног 
градског одјељења. Акцији 
се одазвала и Основна шко-
ла "Бранко Ћопић".
"Надам се да је сунчан дан 
првог дана прољећа изма-
мио свим грађанима При-
једора осмијех на лица и 
да ћемо и наредних година 
почетак овог годишњег доба 

обиљежити на овакав начин. 
Желим свима да се угле-
дају на моје другаре и мене 
и да школе и грађани из-
ађу и покупе смеће како би 
обиљежили овај дан", рекла 
је Ђурђа, ученица ове прије-
дорске школе. 
 У акцији су учествовали и 
чланови СКУД-а "Доктор 
Младен Стојановић", Прије-
дор. Они су нагласили да би 
о начину одлагања отпада 
требало водити рачуна сва-
ки дан, а не само један дан 
у години.
"Ми у СКУД-у често имамо 
акцију уређења што просто-
рија изнутра, тако и нашег 
дворишта. Морам да кажем 

да радници градског кому-
налног предузећа одлично 
обављају свој посао, међу-
тим ипак ми настојимо да се 
укључимо и помогнемо, по-
готово на мјестима гдје ви-
димо да су несавјесни грађа-
ни бацили смеће", рекао је 
Небојша Алексић, секретар 
СКУД-а "Др Младен Стојано-
вић", Приједор. 
Акција је била на добровољ-
ној бази, с циљем аними-
рања грађана да боље чувају 
животну средину. Из Градске 
управе поручују да су при-
премили захвалнице и при-
кладне награде за највред-
није учеснике.
"Акција је једнодневног ка-
рактера, међутим пошто је 
падала средином седмице, 
многи су се јавили и рекли 
да ће преко викенда чисти-
ти, тако да очекујемо много 
учесника. Припремили смо 
вриједне награде и ко жели 
да учествује, може да по-
шаље слике локације прије и 
послије чишћења на адресу 
eko@prijedorgrad.org do 25. 
марта до 12 часова ", наве-
ла је Тања Ећим, самостални 
стручни сарадник за заштиту 
животне средине.
Кроз ову акцију, која је ујед-
но увод у прољећно уређење 
града, скренута је пажња на 
подизање еколошке свије-
сти како би се очувала жи-
вотна средина.

ПОЧЕТАК ПРОЉЕЋА ОБИЉЕЖЕН 
АКЦИЈОМ ЧИШЋЕЊА

Основци у акцији

Поздрав прољећу архив Козарски вјесник
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Текст:  Бојана Мајсторовић 

Члан Удружења Актива жена “Бистри-
ца” Приједор Нада Вучковац истиче 
да се у овом крају традиција и обичаји 
вјерно његују.
“Припремили смо домаћи сир, питу, 
буњгур, колаче разне, мезу, пиле. Све 
је то домаће. Изложиле смо ручни 
рад, то сам и ја радила, моја мама је 
радила и ове жене друге све”, каже 
она.

Члан Удружење жена „Верићанке“ Ра-
дојка Кукић каже да радосно дочекују 
посјетиоце.
“Нас у удружењу има тридесетак, сва-
ка је припремила два различита јела, 
једно слано, друго слатко, а од старих 
јела смо припремиле пите, буњгур, 
цицвару, попару, те јела наших бака. 
Прелијепо се осјећамо, то је наш дан 
и удружење постоји за ове покладе, 
јер то је наше, ми смо ту на свом те-
рену, осјећамо се лијепо, волимо да 
буде пуно људи, да почастимо”, прича 

Кукићева.
Домаће специјалитете за “Козарс-
ке покладе” спремили су и чланови 
Удружења “Козарчани“ из Бистрице. 
Предсједник Скупштине овог удру-
жења Срђан Радуљ прича да окупљају 
око 60 чланова са циљем заштите кул-
турног наслијеђа Козаре и поткозар-
ских села.
“Ово је посљедњи дан прије почет-
ка Васкршњег поста и посљедњи дан 
када би ми православци требало да 
једемо мрсну храну. Ова манифеста-
ција је јединствена по томе што сви 
мјештани и удружења припремају 
храну или донесу сву храну која је 
мрсна и данас је све бесплатно. Пије-
те и једете делиције, нека разна стара 
и заборављена јела из поткозарског 
краја и не морате ништа да платите. 

Ово је добра намјера да се посљедњи 
дан прије почетка поста дружимо и 
веселимо”, каже Радуљ.
Због пријатељста са Удружењем “Ко-
зарчани”, на “Козарским покладама”  
учествовало је и Удружење ”Буко-
вачка вила” из Буковца. Предсједник 

Драгана Амиџић рекла је да су и они 
припремили традиционална јела из 
свог краја у Новом Саду.
“Има мало сличности, код нас се спре-

ма на један начин, код вас на други, 
али све је то исто, све је домаће и од 
срца спремљено. Пре две или три го-
дине упознали смо чланове Удружења 
'Козарчани' и онда су нас они спојили 
с Активом жена Бистрица. Тада креће 
наше дружење које траје трећу годи-
на”, каже Амиџићева.
Значај „Козарских поклада“ препозна-
ле су и градске управе Бањалуке и 
Приједора.
Градоначелник Бања Луке Драшко 
Станивуковић наводи да је ово мјесто 
сусрета добрих домаћина и људи. 

“Важност поткозарских села је огром-
на. Овдје је српски народ доживио 
највећу голготу и страдање и заиста је 
прави Божји благослов што постојимо 
данас овдје. Не само да постојимо, 
већ нас има. У пуноћи постојимо, у 
вјери, обичајима, у свему ономе што 
ми јесмо. Села живе, села се веселе”, 
изјавио је Станивуковић.
Шеф Кабинета градоначелника Прије-
дора Данијела Додош каже да је част 
присуствовати овој јединственој ма-
нифестацији.
“Када нешто траје толико дуго годи-
на, то заиста показује квалитет ма-
нифестације, њену препознатљивост 
и јединственост. Дан уочи почетка 
Васкршњег поста, сви смо се сабра-
ли овдје да баштинимо и његујемо 
историју, вјеру и традицију. Ово је је-
динствено мјесто зато што управо ово 
мјесто спаја двије мјесне заједнице 
Бистрицу и Вериће, спаја два града 
Приједор и Бања Луку. Град Приједор 
и градоначелник Слободан Јавор од 
срца подржавају ову манифестацију 
као што ће то чинити и у наредним го-
динама”, рекла је Додошева. 
“Козарске покладе”, као и претходних 
година, почеле су служењем Свете 
архијерејске литургије у храму Светог 

пророка Илије. 
“Дан прије Великог, Часног поста, је 
дан Бијелих поклада, дан праштања, 
дан мира, чашћавања, да се једни 
другима извинимо и онако како то 
хришћанска црква налаже, да би ушли 
достојно у ток Часнога и Великога по-
ста”, изјавио је јереј Игор Марић, па-
рох Бистрице и Верића. 
“Козарске покладе” организује Српска 
православна црквена општина Би-
стрица – Верићи, уз покровитељство 
градова Приједора и Бањалуке.

“Козарске покладе” 18. пут

Културно-умјетнички програм на “Козарским покладама”

Радојка Кукић из Удружења жена 
„Верићанке“

Актив жена Бистрица

Посјетиоци на “Козарским покладама”

Код храма Светог пророка Илије у Бистрици, дан уочи почетка 
Васкршњег поста, организоване су 18. “Козарске покладе”. И ове 
године, мјештани Бистрице из Приједора и Верића из Бањалуке 
домаћински су дочекали госте са пуним столовима традиционалне 
хране.

Литургија претходи отварању манифестације

“КОЗАРСКЕ ПОКЛАДЕ” У 
БИСТРИЦИ ОКУПИЛЕ ВЕЛИКИ 

БРОЈ МЈЕШТАНА И ГОСТИЈУ
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У Центру "Сунце" угостили 
су ученике Средњошколског 
центра Приједор, поводом 
обиљежавања Међународ-
ног дана особа са Дауновим 
синдромом. Свака личност 
дјетета је другачија, па је 
тако и са особама са овим  
синдромом. Дружељубиви 
су и социјализација им мно-
го значи, речено је тим пово-
дом. У посјету су им дошли 
ученици првог и трећег раз-
реда Медицинске школе.
"Дошли смо да заједно са на-
шим првачићима пружимо 
подршку другарима из Цен-
тра 'Сунце'. Припремили смо 
им пригодне поклоне, а та-
кође смо одвојили одређену 
своту новца из нашег буџе-
та и купили им ситнице и 
слаткише", рекла је ученица 
трећег разреда Тамара Мр-
шић.
Ову идеју спровеле су у дјело 
професорице Сања Ивано-
вић, Сњежана Чеко  и Марија 
Пејић. 
"Дјеца су припремила сим-
боличне поклоне и слаткише 
за дјецу, да се мало друже и 
упознају са радом ове уста-
нове. Требамо дјецу учити 
саосјећајности и емпатији", 
рекла је Бојана Вученовић, 

директор Средњошколског 
центра Приједор.
У Центру "Сунце" захвални су 
на овој посјети, нагласивши 
важност дружења њихових 
штићеника са другим вршња-
цима.
"Нама  је значајан социјал-
ни момент, јер је то примјер 
инклузије у пракси и један 
вид дружења и упознавања 
са нашим ученицима. Треба 
да покажемо, иако смо раз-
личити, да смо сви исти и да 
једнако осјећамо, а емоције 

су те које покрећу свијет, 
како наше ученике, тако и 
све нас", навела је директо-
рица  Слађана Радаковић.
Центар "Сунце" тренутно по-
хађа шест ученика којима 
је дијагностикован Даунов 
синдром. Свјетски дан осо-
ба с Дауновим синдромом 
обиљежава се  21. марта, 
како би се подигла свијест о 
овој генетској различитости 
и њеном утицају на животе 
људи који се с њом сусрећу.

ОБИЉЕЖЕН ДАН ОСОБА СА ДАУНОВИМ 
СИНДРОМОМ

Дјецу треба учити саосјећајности и емпатији 

Текст:  Рената Ш. Нова-
ковић

У приједорском 
Дому здравља у току 
су систематски пре-
гледи дјеце за упис у 
први разред основне 
школе. Ове прегледе 
педијатријска служ-
ба почела је прошле 
седмице, а трајаће до 
11. априла. Допунски 
прегледи ће бити од 
19. до 23. августа.
"Систематски пре-
глед за упис дјеце у 
први разред основне 

школе обухвата пре-
глед педијатра и пре-
глед стоматолога. На 
сам преглед код пе-
дијатра дјеца доносе 
претходно урађене 
основне лаборато-
ријске налазе. Затим 
мјеримо висину и 
тежину. Урадимо је-
дан кратки преглед 
вида. Потом слије-
ди кратак разговор 
с дјететом, клинич-
ки преглед, преглед 
кичме и стопала. И 
на крају вакцинација 
дјеце, која могу да се 

вакцинишу у том мо-
менту", рекла је пе-
дијатар Тања Кукић.
Како кажу из Дома 
здравља, дневно 
прегледају око пет-
наесторо дјеце. Не-
правилности уочене 
током досадашњих 
прегледа, не одсту-
пају много у односу 
на протекле године.
"Најчешћа непра-
вилност код дјеце је 
поремећај говора, у 
смислу тежег изгова-
рања одређених гла-
сова. Затим лошије 
држање, поремећај 
стопала као што су 
спуштена стопала, а 
код одређеног броја 
дјеце има и гојазно-
сти", навела је Ку-
кићева.
Препорука педијатра 
је правилна исхрана, 
боравак у природи, 
адекватна свакод-
невна физичка актив-
ност и што мање вре-
мена пред екранима.

У ТОКУ СИСТЕМАТСКИ 
ПРЕГЛЕДИ

 ЗА УПИС У ШКОЛУ

Тања Кукић, педијатар

Дружељубиви су и социјализација им много значи

Текст:  Рената Ш. Новаковић

Упитно је колико родитељи 
воде рачуна о здрављу дје-
чијих зуба. Доводе дјецу 
зубару тек када се појави 
бол и када је квар узнапре-
довао. По мишљењу При-
једорчана, здравље зуба 
код најмлађих јесте тема о 
којој би  требало више го-
ворити.
"Дјеца су осјетљива, а од-
малена ако се не води 
рачуна, онда долази до 
проблема", рекао је Изет 
Мајковић. 
Маријана Бијелић, мајка 
троје дјеце, истиче да не 
занемарује здравље њихо-

вих зуба. 
"Веома је индивидуално 
колико родитељи брину 
о томе. Ја водим рачуна о 
здрављу зуба своје дјеце", 
каже Бијелићева.
Најосјетљивији период 
код дјеце је од рођења до 
треће године. Редовном 
контролом код стомато-
лога, одржавањем оралне 
хигијене и здравом прех-
раном, млијечни зуби ће 
бити здрави све до појаве 
трајних.
 "У нашем друштву је 
уређено да дјеца до пет-
наест, чак сада осамнаест 
година, имају бесплатну 
заштиту оралног здравља. 

Мислим да то родитељи 
треба да искористе. Сви 
дентогени болови који су 
везани за пулпите, паро-
донтите, сва акутна стања, 
велике кариозне лезије, 
старији испуни, попуцали 
испуни, фрактуре корије-
на зуба, фрактуре зуба као 
зуба, трауме... Све је пове-
зано са акутним болом и 
тек тада родитељи дово-
де дијете у стоматолошку 
амбуланту", нагласила је 
Александра Орић Пача-
риз, доктор стоматологије, 
спец. оралне хирургије. 
Додаје да су сва та стања 
предуслов за појаву фо-
нетских, функционалних, 
естетских и психолошких 
поремећаја. 
"Моја препорука је да 
млијечне зубе обавезно 
треба поправљати", наво-
ди Орић Пачаризова. 
Први преглед треба да 
буде прије прве године, 
како би се створио контакт 
између стоматолога, мајке 
и дјетета. Основа превен-
тиве је буђење свијести 
код родитеља, истичу сто-
матолози. 

ВАЖНО ПОПРАВЉАТИ 
МЛИЈЕЧНЕ ЗУБЕ 
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Текст:  Зоран Совиљ

У oргaнизaциjи Зaвичajнoг удружeњa 
“Пaтриja Jeлoвaц” у Приjeдoру je про-
мoвисaнa књигa “Крвoпaд” нoвинaрa 
из Нишa Сaшe Димитриjeвићa. Књигa 
je збиркa свjeдoчaнстaвa o интeрнир-
цимa у Нoрвeшку зa вриjeмe Дру-
гoг свjeтскoг рaтa, oд кojих су мнoги 
стриjeљaни у њeмaчким лoгoримa 
смрти. 
“Крвoпaд je књигa вoдич, трaгoвимa 
нaших интeрнирaцa у Нoрвeшкoj, 
кojих joш увeк имa. Mислим нa живe  
трaгoвe, aли у књизи су и трaгoви 
кojих вишe нeмa. Toмe сaм пoсвeћeн 
вeћ дужe врeмeнa. Први пут мoj oд-
лaзaк у Нoрвeшку биo je вeзaн вeoмa 
привaтним рaзлoгoм, фaмилиjaрним, 
пoрoдичним. Moj уjaк je кao студeнт 
интeрнирaн у Нoрвeшку и стрeљaн. Ja 
сaм пoшao дa прoнaђeм мeстo гдe je 
стрeљaн, гдe пoчивa. Нaрaвнo, тo сaм 
прoнaшao”, истичe Димитриjeвић.
Зaвичajнo удружeњe “Пaтриja 

Jeлoвaц” дjeлуje oд 2019. гoдинe, a у 
прoгрaмским циљeвимa je и oчувaњe 
сjeћaњa нa прeткe и њихoвo стрaдaњe. 
Meђу интeрнирцимa у Нoрвeшку 
билo je и дoстa Крajишникa, a у Удру-
жeњу пojaшњaвajу кaкo je дoшлo дo 
сaрaдњe сa Димитриjeвићeм.

“Нaш члaн и сeкрeтaр Удружeњa 
Mлaдeн Прoдaн, кojи je службoвao у 
нaшoj aмбaсaди у Oслу у Нoрвeшкoj, 
упoзнao сe сa Сaшoм Димитриjeвићeм 
тaмo нa тим прoстoримa и тaкo je крe-
нулa сaрaдњa измeђу њих двоjицe. У 
мeђуврeмeну Сaшa Димитриjeвић je 
нaписao књигу 'Крвoпaд' и eвo имaмo 
прoмoциjу у Приjeдoру”, кaжe Рaдeн-
кo Пeтрић, прeдсjeдник Удружeњa. 
Кao нoвинaр, Димитриjeвић je чeстo 
путoвao у Нoрвeшку и рaзгoвaрao сa 

прeживjeлим интeрнирцимa. Кaжe дa 
je тo пo мнoгo чeму пoсeбнa зeмљa, 
у кojoj сe чeстo мoжe чути кoнстaтa-
циja дa je истoриja jугoслoвeнских 
интeрнирaцa у Нoрвeшкoj и истoриja 
Нoрвeшкe. 
“Биo сaм у кoнтaкту сa бeзбрoj прe-
живeлих интeрнирaцa. Први рeдoвaн 
рaдиo прoгрaм пoсвeћeн рaтнoм и 
пoрaтнoм приjaтeљству eмитoвao je 
Рaдиo Ниш. Toнску дoкумeнтaциjу су 
кoристили сви, и Рaдиo Бeoгрaд и Рa-
диo Зaгрeб. Taj рaдиo прoгрaм звao 

сe 'Вeрни Jугoслoвeни и Нoрвeжa-
ни'. Aкo бистe ви oвoг трeнуткa крe-
нули у Нoрвeшку сa сличним ин-
тeрeсoвaњeм, кo дa вaс oбaвиjeсти, 
кудa ћeтe, кaкo ћeтe, e у тoмe je, дa 
тaкo кaжeм, функциja oвe књигe. При-

je свeгa жeлим дa кaжeм дa je књигa 
нaписaнa дa би билa дoписaнa”, нa-
глaсиo je Димитриjeвић.  
Прeмa дoступним истрaживaчким 
пoдaцимa, у Нoрвeшку je зa вриjeмe 
Другoг свjeтскoг рата интeрнирaнo 
4.049 житeљa бившe Jугoслaвиje, a 
нajвишe из Србиje. Из тaдaшњe БиХ 
интeрнирaнo je 1.055 зaрoбљeникa, 
нajвишe из Крajинe и Пoткoзaрja. У 
"Крвопаду" су објављена имена убије-
них интернираца из бивше Југосла-
вије, мјеста у завичају, логор и година 
страдања. Пoрeд Приjeдoрa, књигa 
“Крвoпaд” нoвинaрa Сaшe Димитриje-
вићa, кoja je нaписaнa нa српскoм и 
нoрвeшкoм jeзику, бићe прoмoвисaнa 
у Бaњaлуци, Грaдишци и Кoзaрскoj Ду-
бици. 

ПРOMOВИСAНA КЊИГA „КРВOПAД“ 
СAШE ДИMИTРИJEВИЋA

Текст:  Рената Ш. Новаковић 

У Позоришту Приједор премијерно 
је изведена хуманитарна балетна 
представа “Продавница играчака”. У 
невербалној плесној кореографији 
учествовало је 37 балерина из Мале 
школе балета, узраста од 3,5 до 12 
година. 
“Много сам била узбуђена због пред-
ставе и имала малу трему, али је то 
прошло”, рекла је шестогодишња Је-
лена која је глумила бебу.
Ово је први пут да је у Приједору 

одиграна дјечија балетна представа 
гдје дјеца кроз балетни покрет при-
чају причу. Кореограф Брижита Кара-
башић посебно је нагласила да је за-
довољна четверомјесечним трудом 
и залагањем ових дјевојчица које су 
показале озбиљност и преданост ба-
лету.
"Дјеца без текста причају причу уз 
предивну класичну музику Јозефа 
Бајера. Прије четири мјесеца сам тек 
упознала ове красне дјевојчице које 
су се сада  представиле публици и 
крунисале свој рад једном предив-

ном причом", рекла је Карабашиће-
ва.
Мала школа балета покренута је у 
организацији Кола српских сестара 
Приједор, а уз подршку Градске упра-
ве. Финале цијелог пројекта је пред-
става “Продавница играчака”, с тим 
да се организатори надају да ће шко-
ла балета самостално наставити са 
радом. У Колу српских сестара задо-
вољни су распроданим улазницама, 
јер ће сав износ бити прослијеђен у 
хуманитарне сврхе. Надају се да ће 

бити прилике за репризно извођење 
“Продавнице играчака” у основним 
школама и вртићима.
"Оно што смо жељели, то смо и ост-
варили. Ова представа је хуманитар-
ног карактера и нећемо још открити 
на коју адресу ће прикупљена сред-
ства да оду. Желимо да то буде изне-
нађење. Ми из Кола српских сестара 
се надамо да ће овај наступ остати 
као радосан тренутак у сјећањима 
дјеце", рекла је Јадранка Мијић, 
предсједница Кола српских сестара.

МАЛЕ БАЛЕРИНЕ ИЗВЕЛЕ ПРЕДСТАВУ 
“ПРОДАВНИЦА ИГРАЧАКА”

Са промоције у Градској читаоници

Саша Димитријевић, аутор

Рaдeнкo Пeтрић, прeдсjeдник Зaвичajнoг 
удружeњa “Пaтриja Jeлoвaц” 
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1. Ко има право поднијети пријаву на конкурс?
          
Пријаву за додјелу једнократне новчане помоћи 
за рјешавање стамбеног питања може поднијети 
корисник права из борачко-инвалидске заштите 
са пребивалиштем на подручју града Приједора и 
на евиденцији Одјељења за борачко-инвалидску 
заштиту Приједор, а који нема ријешено стамбено 
питање и није био корисник новчаних средстава за 
рјешавање стамбеног питања из буџета Града При-
једора или Републике Српске, како слиједи:
- борци Одбрамбено-отаџбинског рата Републике 
Српске од I до V категорије,
- ратни војни инвалиди од I до  X категорије,
- чланови породица погинулих бораца,
- чланови породица умрлих ратних војних инвали-
да корисници породичне инвалиднине.   
- редовни војници који су у рату служили редовни 
војник рок и остали непрекидно у саставу Војске 
Републике Српске до демобилизације са најмање 
једним мјесецом у зони борбених дејстава, без oб-
зира на категорију

 2. Предмет и услови за пријаву на конкурс:

     Предмет пријаве на конкурс је неријешено 
стамбено питање корисника права из борачко-ин-
валидске заштите и да је подносилац пријаве за 
рјешавања овог питања започео изградњу стамбе-
ног објекта, куће или стана, или је посједник овог 
објекта који је неуслован за становање. 
      Подносилац пријаве подноси захтјев за додје-
лу једнократне новчане помоћи за изградњу или 
куповину стамбеног објекта или адаптацију већ из-
грађеног стамбеног објекта.
   Сматра се да није стамбено збринут ако подно-
силац пријаве:
- станује као подстанар,
- станује као корисник алтернативног смјештаја и 
- станује у стамбеном објекту у личном посједу или 
посједу члана породичног домаћинства који је не-
услован за становање.
             Не сматра се подстанаром лице које живи 
или станује код родитеља, родитеља брачног друга 
или дјетета или код другог члана породичног до-
маћинства са којим је раније живјело или станова-
ло.
 Не сматра се стамбено незбринутим ли-
цем, лице којем је додијељен стан ради рјешавања 
стамбеног питања или је било корисник новчаних 
средстава за стамбено збрињавање из буџета Ре-
публике Српске или Града Приједора као ни лице 
које је било власник породичне куће или стана, па 
је ову непокретност продало, замијенило или на 
други начин отуђило у вријеме након завршетка 
Одбрамбено-отаџбинског рата Републике Српске.

3. Критеријуми на основу којих се врши одлучи-
вање по пријави:
            Критерији на основу којих се врши ранги-
рање подносилаца пријаве који испуњавају услове 
конкурса за додјелу средстава новчане помоћи за 
стамбено збрињавање су како слиједи: 
- стамбена ситуација, 
- број чланова породичног домаћинства, 
- статус члана породице погинулог борца, 
- статус и категорија ратног војног инвалида, 
- статус и категорија борца и 
- здравствена ситуација.

            За наведене критеријуме подносиоци прија-
ве су дужни приложити следећа доказна средства:
 - доказ којим се доказује постојећа стамбена ситу-
ација; посједовни лист, уговор или овјерена изјава 
станодавца о подстанарском односу, уговор о заку-
пу стана и друго,
 - рјешење надлежног органа о утврђеном својству 
подносиоца пријаве; својство борца, ратног војног 
инвалида или члана породице погинулог борца 
или умрлог ратног војног инвалида као и за чла-
нове породичног домаћинства у случају да исто 
остварује,
 - изјава о заједничком домаћинству,
 - доказ о власништву или посједу некретнина, по-
сједовни лист или увјерење надлежног органа да 
не посједује непокретности,
- овјерена изјава да подносилац пријаве као ни 
члан заједничког домаћинства није посједовао 
и отуђио стамбени објекат у вријеме након завр-
шетка Одбрамбено-отаџбинског рата Републике 
Српске,
- доказ о кредитном задужењу подносиоца прија-
ве ради рјешавања стамбеног питања,
- копију грађевинске дозволе о одобрењу изградње 
куће или стана у случају да посједује са изјавом као 
доказом започете изградње или уговор о куповини 
куће или стана у случају да се на овај начин рјеша-
ва стамбено питање,
- медицинска документација о болести подносио-
ца пријаве или чланова породичног домаћинства у 
случају да постоји,
- овјерена изјава подносиоца пријаве да није био 
корисник новчаних средстава помоћи за рјеша-
вање стамбеног питања из буџета Града Приједора 
или Републике Српске или да као члан породичног 
домаћинства није био корисник ових средстава и 
- предрачун трошкова радова за изградњу или ре-
новирање куће или стана урађен од лица грађевин-
ске струке. 

4. Органи и поступак:
             Комисија за утврђивање приједлога од-
луке за додјелу новчаних средстава именована од 
градоначелника, спроводи поступак по пријава-
ма подносилаца и утврђује приједлог ранг-листе 
корисника средстава те исти доставља начелнику 
Одјељења на сагласност и овјеру. Ранг-листа се 
објављује на огласној табли Одјељења и на исту се 
може изјавити приговор градоначелнику у року од 
осам дана од дана достављања обавјештења под-
носиоцу пријаве о њеном објављивању.  
            Овај конкурс ће бити објављен у седмичном 
листу "Козарски вјесник" као локалном средству 
информисања, на огласним таблама Одјељења за 
борачко-инвалидску заштиту, Борачке организа-
ције града Приједора и Градске организације поро-
дица заробљених и погинулих бораца и несталих 
цивила Приједор и на сајту Градске управе Прије-
дор.
 Рок за подношење пријава је 30 дана од 
дана објављивања у листу "Козарски вјесник".
Непотпуне и неблаговремене пријаве се неће узи-
мати у разматрање.
  Пријаве се подносе у Писарници Градске 
управе Приједор.
 За помоћ у попуњавању обрасца пријаве, 
странке се могу обратити у службене просторије 
Одјељења за борачко-инвалидску заштиту гдје се  
налази образац пријаве. Образац пријаве се нала-
зи и на инфо-пулту Градске управе.
 За стамбено збрињавање у 2024. години 
намијењена су средства у износу од 170.000,00 КМ 
а појединачни износи за додјелу средстава могу 
износити до 5.000 КМ за изградњу или куповину 
стамбеног објекта или до 2.000 КМ за адаптацију 
већ изграђеног стамбеног објекта.        
 У случају да намијењени износ средстава за 
2024. годину не буде довољан за извршење конач-
не ранг-листе подносиоца пријаве, иста ранг-листа 
ће се извршавати из намијењених средстава за на-
редну годину и тако редом за сваку годину до ње-
ног извршења.
 Све информације у вези конкурса могу се 
добити у Одјељењу за борачко-инвалидску за-
штиту, контакт телефон број: 052/245-145 или у 
Борачкој организацији града Приједора и Градској 
организацији породица заробљених и погинулих 
бораца и несталих цивила Приједор. 

СТАМБЕНА КОМИСИЈА

      Број: 03-82/24.
Датум: 20.03.2024.године

На основу члана 28. Одлуке о допунским правима 
бораца, ратних војних инвалида и породица по-
гинулих бораца и умрлих ратних војних инвалида 
Одбрамбено-отаџбинског рата Републике Српске 
("Сл. гласник Града Приједора", број 9/21), Коми-
сија за утврђивање приједлога одлуке по захтје-
вима за додјелу новчане помоћи р а с п и с у ј е:

К О Н К У Р С
за подношење пријава за додјелу 

једнократне новчане помоћи 
за рјешавање стамбеног питања

Текст:  "ША Фест" 

Добитници првог циклуса стипендија Фонда Далибор 
Поповић Микша за 2023/24. годину, који се односио 
на студенте академија и факултета ликовних умјетно-
сти су: Омер Караџић из Приједора, студент Академије 
умјетности Бањалука, Стефан Ковачевић из Угљевика, 
студент дизајна и графике Академије умјетности СПУ 
Бијељина, и Павле Селаковић из Ужица, студент Ли-
ковне академије Требиње.
"ША Фест" је након успјешног прошлогодишњег фе-
стивала одржаног крајем јула у Приједору, акумули-
рао значајна средства за дјеловање Фонда Далибор 
Поповић Микша чији је примарни циљ развој умјет-
ности и креативне индустрије регије, кроз подршку та-
лентованим музичарима и умјетницима путем стипен-
дија и продукције њихових умјетничких и креативних 
радова, суфинансирање изложби, куповину инструме-
ната, снимање музичких материјала, организовање 
концерата и сл.
Подсјетимо, почетком 2024. године Удружење грађа-
на "ША Фест" објавило је конкурс за први циклус сти-
пендија Фонда Далибор Поповић Микша у академској 
2023/24. години, а за студенте 2, 3. и 4. године акаде-
мије и факултета ликовне умјетности, без обзира на 
студијски програм. "ША Фест Фонд" који носи име јед-
ног од најчувенијих умјетника младе сликарске и му-
зичке сцене РС и БиХ, а који је својим радом, пјесмама 
и акварелима инспирисао многе послијератне гене-
рације, овом приликом је обезбиједио финансијска 
средства за три стипендије студентима које је коми-
сија рангирала у складу са објављеним Правилником. 
Основни критеријуми на основу којих су студенти 
оцијењени, те на основну којих се збирно утврђивала 
ранг-листа били су: просјек оцјена, оцјена портфолија 
радова, социјални статус, учешће у волонтерским и 
друштвено одговорним активностима, учешће на ко-
лонијама и такмичењима, те број освојених награда. 
Од свих пристиглих пријава кандидата који су испуња-
вали основне услове, у ужи избор ушло је седам студе-
ната од којих су Омер, Павле и Стефан бодовно били 
на врху табеле. 
Стипендирање ће трајати 9 мјесеци, а мјесечна сти-
пендија за сваког одабраног студента ће износити 200 
КМ. Корисници стипендије Фонда Далибор Поповић 
Микша се обавезују да ће завршити студијску годину у 
року, те да ће у складу са могућностима и ако се за то 
укаже потреба, учествовати у припреми и реализацији 
фестивалских активности "ША Феста".
Током године, Удружење "ША Фест" планира да објави 
и други циклус стипендија Фонда и то за студенте му-
зичких академија, те факултете драмских умјетности, 
као и конкурс за продукцијско-издавачку и промотив-
ну подршку младим и перспективним демо бендови-
ма.
Дјеловање Фонда "ША Феста" и реализацију његових 
циљева ове године умногоме су помогли Град При-
једор, градоначелник Слободан Јавор и Драгослов 
Кабић, те Кабинет предсједника Републике Српске 
Милорада Додика, који су препознали значај "ША 
Феста" и омогућили опстанак манифестације, али и 
реализацију атрактивног музичког и умјетничког про-
грама. Ништа мањи значај имају и сви они волонтери 
и чланови ША тима који су се свих протеклих година, 
у потпуности или дијелом, одрицали својих вриједно 
заслужених дневница и хонорара како би град на Сани 
добио, развио и одржао једну он највећих и најква-
литетнијих градских манифестација у региону, те како 
би Фонд за креативце заживио и дјеловао у складу са 
постављеним циљевима. Ту су и сви грађани Приједо-
ра, знани и анонимни донатори, гости и посјетиоци, 
фанови и искрени љубитељи ША – вјерна публика која 
зна да "ША Фест" није само музички фестивал. ША је 
идеја и емоција, ША је обавеза, ША је наставак једног 
живота и умјетничког концепта који из године у годи-
ну све већем броју људи постаје културна потреба.  

ОДАБРАНИ 
СТИПЕНДИСТИ 
"ША ФЕСТА" ЗА 

АКАДЕМСКУ 
2023/24. ГОДИНУ
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Текст:  СРНА

Из Пореске управе Републике Српске 
подсјећају пореске обвезнике да 31. 
марта истиче рок за подношење го-
дишњих пореских пријава за прошлу 
и ову годину, које је могуће подније-
ти и електронским путем, без по-
требе доласка на шалтере, те пози-
вају грађане да у задатим роковима 
плате законски прописане пореске 
обавезе и на тај начин избјегну евен-
туалне санкције због пропуштања 
рокова.
Када је ријеч о физичким лицима, 
31. марта истиче рок за подношење 
годишње пореске пријаве за порез 
на доходак за прошлу годину, за под-
ношење годишње пријаве пореза по 
одбитку за прошлу годину коју под-
носе само носиоци комерцијалних и 
некомерцијалних породичних пољо-
привредних газдинстава, те пореске 
пријаве за регистровано оружје за 
ову и пореске пријаве за накнаду за 
противградну заштиту по хектару об-

радиве површине за прошлу годину.
Такође 31. марта истиче и рок за 
подношење годишње пореске при-
јаве за порез на доходак за прошлу 
годину за носиоце комерцијалних и 
некомерцијалних породичних пољо-
привредних газдинстава који су ост-
варили приход од обављања пољо-
привредне дјелатности, саопштено 
је из Пореске управе Републике Ср-
пске.
За предузетнике 31. марта истиче 
рок за подношење годишње пореске 
пријаве за порез на доходак за прош-
лу годину и годишње пореске при-
јаве за малог предузетника која се 
подноси само ако у прошлој години 
нису поднесене мјесечне пријаве за 
малог предузетника и/или је у прош-
лој години пријављен порез мањи од 
600 КМ, наводи се у саопштењу.
Када је ријеч о правним лицима, 
пословне јединице правних лица из 
Федерације БиХ, те страним прав-
ним лицима са сталним мјестом 
пословања, 31. марта истиче рок за 

подношење годишње пореске при-
јаве за порез на добит за прошлу го-
дину, затим годишње пријаве контр-
олисаних трансакција са повезаним 
лицима за прошлу годину коју под-
носе порески обвезници чији укупан 
износ контролисаних трансакција у 
прошлој години премашује 700.000 
КМ, те пореске пријаве за регистро-
вано оружје за ову годину. Више 
информација о роковима за подно-
шење пореских пријава и роковима 
за плаћање пореских обавеза, поре-
ски обвезници могу пронаћи у Поре-
ском календару за 2024. годину који 
је објављен на интернет страници 
Пореске управе Републике Српске 
www.poreskaupravars.org  у рубрика-
ма за физичка, правна лица и пред-
узетнике.
Циљ Пореске управе Српске није ка-
жњавање пореских обвезника, већ 
да буде сервис пореских обвезника 
са крајњим циљем повећања степе-
на добровољног извршавања поре-
ских обавеза, истиче се у саопштењу.

ИЗ ПОРЕСКЕ УПРАВЕ ПОДСЈЕЋАЈУ НА ГОДИШЊЕ ПРИЈАВЕ

22. март 2024. 

ФОТОГРАФИЈЕ 
ЧИТУЉА 

ЧУВАМО 40 
ДАНА

Дана 27.3.2024. навршава се година дана од смрти

МИЛОША ЈАВОРИЋА

Недостајеш нам пуно. Сјећања на тебе са поносом чувамо у 
нашим срцима и мислима.
Твоја браћа Раде и Ранко.

18875

Тужно сјећање

С тугом и поштовањем, 

син Стојан и кћерка Милена са породицама.

18872

МИРА МАНДИЋ
(22.3.2018 - 2024)

ЧЕДО МАНДИЋ
(2019 - 2024)

Дана 20.3.2024. навршава 
се шест година од смрти 

наше драге

МИЛКЕ ХРВАЋАНИН
(1955 - 2018)

Заувијек у срцима твојих најмилијих, сина Ненада 
са породицом.

18876

Дана 22.3.2024. навршава 
се година дана од смрти 

мог кума

МУХАРЕМА (Харе) 
КУРБЕГОВИЋА

(16.1.1954 - 22.3.2023)

Вјечна ти слава!
Кум Моки са породицом.

18877

Посљедњи поздрав нашој драгој

РЕНАТИ СРЕДИЋ
(1972 - 2024)

С љубављу и поштовањем, чуваћемо успомену на тебе.
Породица Петош.

18878

Дана 19.3.2024. навршило се пет година откад 
нас је напустио

ДРАШКО ЏЕКСОН ЉУБИЧИЋ
(1959 - 2019)

Чувамо те од заборава, Зока и Гоша са породицама
18879

ОГЛАС
Луксузан трособан стан 
81 м2 у Вили „Стефан“ 
на првом спрату, 
намјештен, мијењам за 
једнособан у приземљу 
или мању приземну 
кућу без улагања, што 
ближе граду или у граду. 
Могуће је уз договор 
и узимање пословног 
простора у приземљу са 
могућношћу адаптације 
у стамбени око 30-40 м2 .

Предност – простор без 
степеница. 
Све информације на 
телефон: 065/300-824, 
нон-стоп.
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ДЕКЛАСИРАЛИ  РК “СЛОГА-ДОБОЈ 2”
У 11. колу Друге лиге Република Српске, Запад, руко-
меташи ОРК “Приједор” су резултатом 34:21 (18:11), 
побиједили РК “Слога-Добој 2”. За екипу ОРК “Прије-
дор” наступали су: Крагуљ (17 одбрана), Марчетић (7 
одбрана), Врањеш, Пузић 5, Новаковић 5, Кондић 1, 
Шкарић 5, Стевандић 2, Бојић, Мудринић 4, Ђаковић 
10, Миљуш 1, Стојановић 1. У наредном колу, друго-
пласирани ОРК “Приједор” је гост РК “Србац”.

Текст:  КВ

У оквиру 20. кола Премијер лиге БиХ, куглаши 
приједорског "Рудара" савладали су у Градишци 
"Минерал" из Теслића резултатом 6:2 (3499-3429).
 Како је у дербију кола бањалучка "Ада" поражена 
у Посушју, "Рудар" је и даље, два кола прије краја, 
другопласирани на табели иза водећег "Посушја".
"Рудар" је у првом блоку имао расположеног за 
игру Паштара (619) , најбољег у својој екипи, који 
добија Васића (546), док Џајић (581) губи од Даво-
ра Калата (620), најбољег у екипи "Минерала", а 
уједно и на утакмици.
У другом блоку за "Рудар" Марко Тркља (581) и 

Миљатовић (569) освајају меч поене против ком-
бинације Пердух /Кузмановић (557) и Грбића 
(565). 
У трећем блоку Чакрама (566) осваја други меч 
поен за "Минерал" против Кнежевића (533) док 
Миодраг Тркља (615) осваја за "Рудар" четврти 
против Кршића (575) за коначних 6:2 и 70 чуњева 
више за "Рудар".
 У 21. колу "Рудар" дочекује "Рад" из Брчког, који 
је једна од три екипе које су поразиле "Рудар" ове 
сезоне.

“РУДАР” САВЛАДАО “МИНЕРАЛ” ИЗ ТЕСЛИЋА

Фудбалери "Леотара" из Требиња побиједили 
су "Омарску" резултатом 1:0. Стријелац јединог 
гола за домаће био је Михаило Цмиљановић 
који је гол постигао у 70. минути из пенала.

"ОМАРСКА" ИЗГУБИЛА У 
ТРЕБИЊУ

Данило Вукотић 
из Теквондо клуба 
“Љубија” освојио 
је златну медаљу 
и пехар за нај-
бољег јуниора на 
20. “Омега купу” у 
Београду. Из Тек-
вондо клуба “Љу-
бија” наводе да су 
наступили са два 
такмичара.
“Наш такмичар 
Кристијан Тимарац 
овај пут је насту-
пио за Теквондо 
клуб 'Херкулес' из 
Београда и освојио 
златну медаљу”, 
саопштили су из 
“Љубије”. На овом 
купу учествовало је 
745 такмичара из 
66 клубова и осам 
држава.

ВУКОТИЋУ ЗЛАТО И 
ПЕХАР ЗА НАЈБОЉЕГ 

ЈУНИОРА

Кошаркашки клуб “Приједор-Спартак” поражен 
је од Кошаркашког клуба “Младост” из Мр-
коњић Града резултатом 72:80. По четвртинама 
је било 17:22, 18:14, 21:22 и 16:22. Утакмица је 
играна у дворани “Младост” у оквиру 21. кола 
Првенства БиХ.

“МЛАДОСТ” БОЉА ОД “СПАРТАКА”

ТИТУЛА ОСТАЈЕ У ТИТУЛА ОСТАЈЕ У 
ПРИЈЕДОРУПРИЈЕДОРУ

У утакмици Друге футсал лиге Запад, КМФ “При-
једор” и екипа “Љубић” из Прњавора одиграли 
су неријешено 5:5 (3:0). Била је ово утакмица за 
памћење и бод са којим су одбранили домаћи 
паркет и титулу. Циљ за ову сезону је остварен, 
остаје још плеј-оф и борба за улазак у Прву фут-
сал лигу РС. Стријелци за екипу из Приједора 
били су Игор Голић, Горан Кугић, Немања Миље-
вић, Рајко Пекија и Ведран Панић, док је за го-
сте свих пет  голова забио први стријелац Лиге 
Милан Машић. Извлачење парова за плеј-оф је 
у петак, у службеним просторијама ФС РС, када 
ће бити познати противници и термини плеј-оф 
утакмица.

У 21. колу М:тел Прве лиге РС, фудбалери “Рудар-
Приједора” дочекују у суботу “Слободу” из Мр-
коњић Града.
“У госте нам долази екипа која се бори за опста-
нак. Ријеч је о квалитетној екипи у којој су играчи 
који су некада играли у 'Рудару'. У утакмицу улази-
мо спремни и само са једним циљем, да поправи-
мо слику са посљедње утакмице са 'Романијом' и 
дођемо до нова три бода”, изјавио је на конферен-
цији за новинаре, тренер Вуле Тривановић.
Капитен екипе Милорад Билбија рекао је да је ат-
мосфера међу играчима добра.
“Добро смо се припремили, детаљно смо анали-
зирали противничку екипу и  даћемо све од себе 
да остваримо побједу и вратимо се на побједнички 
низ”, рекао је Билбија.
 Утакмица “Рудар-Приједор” – “Слобода” игра се на 
Градском стадиону са почетком у 15 часова.

“РУДАР-ПРИЈЕДОР” У СУБОТУ ДОЧЕКУЈЕ 
“СЛОБОДУ” ИЗ МРКОЊИЋ ГРАДА 

Вукотић и Тимарац

Одбојкашки клуб 
“БЛ Волеј” изгубио 
је од Одбојкашког 
клуба “Вожд Прије-
дор” резултатом 0:3. 
Ово је било 14. коло 
у оквиру Друге лиге 
Републике Српске. 
Сениорке Клуба 
крајем мјесеца оче-
кује финални тур-
нир за првака Друге 
лиге.

ПРИЈЕДОРЧАНКЕ 
БОЉЕ ОД 

БАЊАЛУЧАНКИ

Одбојкашице „Вожда“

СЕРГЕЈУ НОВАКОВИЋУ ЗВАЊЕ 
РЕГИОНАЛНОГ КАРАТЕ СУДИЈЕ

У организацији Регио-
налног карате савеза 
"Крајина", у Приједору 
је одржано полагање и 
лиценцирање за регио-
налне карате судије. Тех-
нички организатор је био 
Карате клуб "Шодан". На 
семинару су присуство-
вали кандидати из Ко-
тор Вароша, Костајнице, 
Бањалуке и Приједора. 
По завршетку семинара 
одржано је полагање, 
које се састојало од теоретског и практичног дије-
ла испита. Кандидат Карате клуба "Шодан" Сергеј 
Новаковић је испунио све критерије за добијање 
звања регионалног карате судије. 

“ШОДАНУ“ СЕДАМ МЕДАЉА 
НА ПРВЕНСТВУ РС, 

ЛИДИЈИ БРЕЗИЧАНИН ЗЛАТО 

У организацији Карате савеза Републике Српске и тех-
ничкој организацији КК "Синђелић" из Бањалуке, у 
Бањалуци је одржано Првенство Републике Српске за 
узраст дјеце до 14 година. У конкуренцији 570 такми-
чара из 46 клубова са укупно 695 пријава, каратисти 
КК ”Шодана“ постигли су сјајне резултате. Освојено 
је укупно седам медаља, једна златна, три сребрне и 
три бронзане. Златну медаљу освојила је Лидија Бре-
зичанин. Сребром су се окитили Његош Бујић, Данило 
Станковић и Андреј Шкорић, док су бронзане медаље 
припале Теодору Петровићу, Милици Бурсаћ и Еми-
лији Милић. Ово првенство било је квалификацио-
но такмичење за наступ на Државном првенству, 27. 
априла.


